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Wolontariusze strzelińskiego rejonu to osoby pełne zapału do działania i niesienia pomocy

Tam, gdzie bieda 
zagląda w oczy

Tam, gdzie bieda 
zagląda w oczy

Ponad 20. rodzin z powiatu strzelińskiego otrzyma pomoc w ramach tegorocznej edycji 
„Szlachetnej Paczki”. Do akcji zostały zakwalifikowane rodziny, które pomimo drama-
tycznej sytuacji życiowej walczą, aby żyło się lepiej. Ci ludzie najczęściej wskazują pod-
stawowe potrzeby - żywność, ubrania, chemia, kołdry, poduszki itp.  

czytaj str. 7

szczegóły 
na str. 7

Kulinarna dekada gościęcickiego koła
Niewątpliwie to jedno z prężniej działających Kół Gospodyń Wiejskich 

w naszej gminie. W tym roku gospodynie z Gościęcic świętują 10-lecie. De-
kada działalności obfituje w dziesiątki osiągnięć, a wśród nich są nie tylko 
nagrody w konkursach, ale także udział koła w telewizji, m.in. Pytaniu Na 
Śniadanie, Teleexpressie. Członkinie wystąpiły nawet w muzycznym teledysku. 
Z przewodniczącą Anna Jankowską rozmawialiśmy nie tylko o wspomnianych 
wyżej sukcesach, ale także o początkach działalności, specjalności kulinarnej 
koła – zupie z kasztanów oraz problemach. czytaj str. 13

18 grudnia

STANISŁAWA CELIŃSKA 
ZAŚPIEWAŁA 

DLA SENIORÓW
czytaj str. 8
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Zbliża się sezon zimowego utrzymania dróg i chodników (fot. archiwum)

Kto odpowiada 
za zimowe 
utrzymanie 
dróg?

czytaj str. 2

Jak kupić 
węgiel 

od gminy?
Mieszkańcy często pytają  o zasady zaku-

pu węgla w preferencyjnej cenie. W oparciu 
o informacje ze strzelińskiego magistratu 
publikujemy bardzo istotne informacje, któ-
re powinny rozwiać wiele niejasności.  

czytaj str. 3

Czym oddychamy 
w centrum Strzelina?
Przez dwa dygodnie w strzelińskim Ryn-

ku jakość powietrza badały mobilne płuca 
Polskiego Alarmu Smogowego. Dzięki 
ciekawemu eksperymentowi możliwe było 
zaobserwowanie rzeczywistego poziomu 
zanieczyszczenia powietrza, którym na co 
dzień oddychamy. 

Jest już asfalt 

Przebudowana droga będzie niewąpliwie doskonałym skrótem 
dla kierowców wjeżdżających do miasta od strony Wrocławia

czytaj str. 4

Szkoła w Ludowie 
ma 75 lat

czytaj str. 3

czytaj str. 11

To najczęściej 
nagradzana seria 

kryminałów w Polsce
Powieści kryminalne Tomasza Duszyńskiego 

są bardzo wysoko oceniane nie tylko przez czy-
telników, ale także jurorów prestiżowych kon-
kursów. Po raz kolejny pisarz z naszego miasta 
został wyróżniony... czytaj str. 15
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Fotowoltaika 
na remizie 
w Kuropatniku
Niedawno na budyn-
ku remizy strażackiej 
w Kuropatniku za-
montowano instalację 
fotowoltaiczną. 

Na inwestycję Gmina 
Strzelin otrzymała po-
nad 22,5 tys. zł dotacji 
z Wojewódzkiego Fundu-
szu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej we 
Wrocławiu, co stanowiło 
połowę wartości zadania. 
W jego ramach zakupiono 
oraz zamontowano instala-
cję fotowoltaiczną o mocy 
8,295 kW. W skład zestawu 
wchodzi 21 modułów foto-
woltaicznych monokrysta-
licznych, inwerter sieciowy 
oraz system zabezpieczeń - 
ograniczniki przepięć i wy-
łączniki prądowe. Zadanie 
wykonała lokalna firma 
Energoled Łukasza No-
waka. Całkowita wartość 
wyniosła 45.126,31 zł. 

Niewątpliwie inwestycja 
poprawi efektywność ener-
getyczną budynku remizy 
strażackiej oraz redukcję 
emisji gazów cieplarnia-
nych, co istotnie wpłynie 
na poprawę środowiska 
naturalnego. Takie dzia-
łanie ma na celu również 
zmniejszenie kosztów 
utrzymania obiektu. 

RED

Pracownicy Centrum 
Usług Komunalnych 
i Technicznych w Strze-
linie naprawiali niedaw-
no ubytki w drogach, 
za utrzymanie których 
odpowiada strzeliński 
samorząd. To oczywiście 
nie wszystkie prace re-
alizowane przez gminną 
jednostkę

Prace drogowe wykonano 
m.in. na odcinku ul. Brze-
gowej (pomiędzy Publicz-
ną Szkołą Podstawową nr 5 
i mostami) oraz na ulicach: 
Bolesława Prusa, Stanisława 
Staszica, Oławskiej i Wichro-
wej. Naprawiono też odci-
nek drogi w podwórzu przy 
ul. Kościuszki oraz załata-
no dziury na ul. Harcerskiej 
w Białym Kościele. Podczas 
tych prac zużyto ok. 9 ton 
masy bitumicznej. 

Pracownicy jednostki 
prowadzili również szereg 
innych prac. Po sezonie ko-

Pracownicy Centrum Usług Komunalnych i Technicznych w Strzelinie w ostatnim czasie łatali ubytki 
w gminnych drogach

W drugiej połowie listopada na zewnątrz temperatury spadły 
już poniżej zera, a miejscami pojawiły się pierwsze przelotne 
opady śniegu. Warto przypomnieć, że za utrzymanie dróg na 
terenie miasta i gminy Strzelin odpowiadają różni zarządcy. 

W imieniu Gminy Strzelin zimowym utrzymaniem zajmuje się firma ze-
wnętrzna - Zakład Produkcyjno-Handlowo-Usługowy „KOMUS”: tel. 71 39 
20 066 lub 784 260 051.

Koordynacją prac związanych z zimowym utrzymaniem dróg gminnych zaj-
muje się pracownik Gminy Strzelin: tel. 71 39 21 971 wew. 145 lub 723 777 900.

Koordynacją prac związanych z zimowym utrzymaniem chodników w pa-
sach drogowych dróg gminnych zajmuje się pracownik Centrum Usług Komu-
nalnych i Technicznych w Strzelinie: tel. 71 793 85 56, wew. 107

Warto jednak podkreślić, że za zimowe utrzymanie dróg i chodników 
w pasach drogowych na terenie miasta i gminy Strzelin odpowiadają 
poszczególni zarządcy:

*Za drogi krajowe odpowiada Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Au-
tostrad Oddział we Wrocławiu. To droga krajowa nr 39 o przebiegu Łagiew-
niki - Strzelin - Wiązów. Za odcinek relacji Łagiewniki - Biedrzychów (do 
skrzyżowania z drogą wojewódzką nr 378 kierunek Grodków) odpowiada 
obwód w Jordanowie Śląskim, tel. 71 31 61 144. Natomiast za odcinek Bie-
drzychów - Głęboka (do granic gminy Strzelin) odpowiada obwód w Ole-
śnicy, tel. 71 39 95 340.

Zbliża się sezon zimowego utrzymania dróg i chodników (fot. archiwum)

Kto odpowiada 
za zimowe 
utrzymanie 
dróg?

Publikujemy listę instytucji odpowiedzialnych za odśnieżanie 
*Za drogi wojewódz-

kie odpowiada Dolnośląska 
Służba Dróg i Kolei we Wro-
cławiu. Są to drogi nr 395 
relacji Wrocław - Ziębice; nr 
396 między Strzelin - Oława 
oraz 378 o przebiegu Bie-
drzychów - Grodków. 

W imieniu DSDiK we 
Wrocławiu za zimowe utrzy-
manie dróg wojewódzkich 
w granicach miasta tj. ulic: 
Wrocławska, Wolności, Ząb-
kowicka, Oławska i chod-
ników w pasach ww. dróg 
wojewódzkich odpowiada 
pracownik Gminy Strzelin, 
tel. 71 39 21 971 wew. 145  
lub 723 777 900.

*Natomiast za drogi wojewódzkie poza granicami miasta Strzelin odpo-
wiada Starostwo Powiatowe w Strzelinie w imieniu, którego działa Powiatowy 
Zarząd Dróg w Strzelinie.

*Za drogi powiatowe na terenie miasta i gminy Strzelin odpowiada Sta-
rostwo Powiatowe w Strzelinie w imieniu którego działa Powiatowy Zarząd 
Dróg w Strzelinie.

Do zimowego utrzymania dróg zalicza się między innymi:
*przygotowanie materiałów do usuwania i zapobiegania śliskości,
*osłonę dróg przed zawiewaniem, usuwanie śniegu i lodu z dróg i chodników,
*usuwanie śliskości zimowej poprzez stosowanie topników do odladzania 

jezdni lub materiałów uszorstniających,
*prace porządkowe po sezonie zimowym.

Informujemy również, że wszystkie zgłoszenia dotyczące nieprawidłowości 
na drogach krajowych w woj. dolnośląskim zwłaszcza takie, które stwarzają za-
grożenie bezpieczeństwa i wymagają pilnej interwencji można zgłaszać w ca-
łodobowym Zespole Zarządzania Ruchem pod numerami telefonów: 71 
320 98 18, 600 944 038.

Całodobowy numer informacji Drogowej Generalnej Dyrekcji Dróg Krajo-
wych i Autostrad dla wszystkich dróg krajowych w Polsce to: 19 111                                                                                                                  RED

Porządkują 
i naprawiają... Zużyli ponad 9 ton masy bitumicznej

szenia traw przyszedł czas 
na grabienie liści. Pracow-
nicy jednostki na bieżąco 
wywożą liście zalegające 
na skwerach i w parkach. 
W ostatnim czasie prowa-
dzone były również prace 
związane z wycinką drzew 
w Strzelinie, Gęsińcu 
i Muchowcu. Pracownicy 
rozpoczęli również prze-
glądy serwisowe sprzętu 
wykorzystywanego w se-
zonie wiosenno-letnim. 

Ponadto na terenie tar-
gowiska miejskiego w Strzeli-
nie i cmentarza komunalnego 
w Krzepicach zostały napra-
wione niedziałające latarnie. 
W poprzednim numerze ga-
zety informowaliśmy o usta-
wieniu regałów na znicze na 
nekropoliach. Pracownicy 
jednostki ulokowali stojaki na 
cmentarzach w Dankowicach, 
Nowolesiu, Krzepicach, Że-
leźniku oraz przy ul. Oław-
skiej w Strzelinie. Regały speł-
niają swoją rolę, a mieszkańcy 

chętnie zostawiają tam znicze, 
które mogą być  ponownie 
wykorzystane. Warto rów-
nież dodać, że przed dniem 
Wszystkich Świętych pracow-
nicy  uporządkowali groby, 
które są pod opieką CUKiT.

Wśród robót drogowych 
naprawiono również fragment 
chodnika na zachodniej pie-
rzei Rynku w Strzelinie. Przy 
ulicy Wojska Polskiego po-
szerzono natomiast parking 
dla osób niepełnosprawnych, 

zaś przy ulicy Krzywoustego 
wykonano nieco ponad 30 
metrów chodnika. W Częszy-
cach rozpoczęto prace przy 
utwardzeniu placu przed świe-
tlicą. Zakres prac obejmuje 
wywiezienie warstwy humusu, 
wykonanie podbudowy tłucz-
niowej i wybrukowanie tere-
nu kostką. Wykonywana jest 
również opaska odwadniająca 
dookoła budynku świetlicy 
oraz podjazd dla osób niepeł-
nosprawnych.

RED
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Instalacja pojawiła się u nas 
w ramach edukacyjnej akcji 
„Czyste zasady”, a na strze-
lińskim Rynku odbyła się ofi-
cjalna inauguracja tego eko-
logicznego przedsięwzięcia. 
To mobilne urządzenie było 
dostępne do czwartku, 24 listo-
pada. W briefingu prasowym 
uczestniczyli – członek Zarzą-
du Województwa Dolnoślą-
skiego Krzysztof  Maj, Bur-
mistrz Miasta i Gminy Strzelin 
Dorota Pawnuk, Zastępca 
Burmistrza Mariusz Kunysz 
oraz przedstawiciel Dolnoślą-
skiego Alarmu Smogowego - 
Krzysztof  Smolnicki.

Dwumetrowy model ludz-
kich płuc jest wykonany 
z przepuszczalnego materiału, 
który filtrując powietrze imitu-
je ludzki oddech. Dzięki temu 
ciekawemu eksperymentowi 
możliwe jest zaobserwowanie 
rzeczywistego poziomu zanie-
czyszczenia powietrza, którym 
na co dzień oddychamy. 

Na wyświetlaczu instalacji 
pojawiają się na bieżąco aktu-
alne informacje o stanie po- Mobilna instalacja została ustawiona w strzelińskim Rynku, a wydarzenie relacjonowali m.in. dziennikarze regionalnych i ogólnopolskich mediów

Mieszkańcy często pytają  o zasady zakupu węgla w preferencyjnej ce-
nie. W oparciu o informacje ze strzelińskiego magistratu publikujemy 
bardzo istotne informacje, które powinny rozwiać wiele niejasności.  

W momencie zamykania bieżącego numeru naszej gazety strze-
liński magistrat wypełnił już wszelkie niezbędne formalności i cze-
kał na  informację od Polskiej Grupy Górniczej. To właśnie od tej 
państwowej spółki zależy, kiedy do naszej gminy trafi opał, na który 
niecierpliwie czeka wielu mieszkańców.

Przypomnijmy, że niedawno w strzelińskim magistracie podpisa-
no umowy z właścicielami czterech lokalnych składów opału, do 
których trafi węgiel w preferencyjnej cenie. Gmina, ani żadna z jej 
jednostek organizacyjnych lub spółek, nie miały możliwości logi-
stycznych do realizacji całego procesu dostarczania i sprzedaży opa-
łu, dlatego samorząd nawiązał współpracę z wszystkimi lokalnymi 
składami węgla. 

Warto podkreślić, że do gminy Strzelin trafi polski węgiel, który 
dostarczy Polska Grupa  Górnicza (PGG). To niewątpliwie dobra 
informacja dla mieszkańców, bo nie jest żadną tajemnicą, że wiele 
osób obawiało się owianego złą sławą węgla importowanego do 
naszego kraju z innych rejonów świata.  

W poniedziałek, 21 listopada ze strzelińskiego magistratu prze-
słano do PGG podpisaną umowę i zapotrzebowanie na opał. Teraz 
gmina czeka już tylko na informację z PGG o dostarczeniu pierw-
szych transportów węgla do Brzegu (w woj. opolskim), skąd opał 
będzie transportowany przez naszych przedsiębiorców na lokalne 
składy. Prowadzący nasze składy są oczywiście w pełni przygotowa-
ni do przywiezienia węgla i jego dystrybucji.  

TRUDNY ZAWÓD Z MISJĄ 
Przedstawiciele władz gminy Strzelin już tradycyjnie pamiętali o Dniu Pracownika Socjalnego. W piątek, 18 

listopada reprezentanci naszego samorządu spotkali się z pracownikami Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w strzelińskiej Restauracji Biesiadowo. Burmistrz Dorota Pawnuk, sekretarz Kazimierz Nahajło oraz Przewod-
niczący Rady Miejskiej Strzelina Ireneusz Szałajko złożyli pracownikom socjalnym życzenia oraz podziękowania 
za rzetelną pracę na rzecz lokalnej społeczności. Nie zabrakło też słodkiego upominku, a spotkanie było dla 
pracowników GOPS-u niewątpliwie miłą odskocznią od codziennych, niełatwych obowiązków.  Przypomnijmy, 
że wspierają oni mieszkańców miasta i gminy Strzelin i niosą pomoc tym, którzy są w potrzebie. Ośrodek wdraża 
też rządowe programy pomocowe i skutecznie korzysta z zewnętrznych środków.

RED
 Podczas spotkania podziękowano pracownikom Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Strzelinie za ich 
niełatwą pracę

1960 zł za tonę - 
tyle zapłacą 
mieszkańcy Jak kupić węgiel od gminy?

Mieszkańcy, którzy złożyli wnioski, zapłacą za tonę węgla 1960 zł. Do tego kupujący będzie 
musiał doliczyć koszt transportu ze składu do swojego miejsca zamieszkania.  

Mieszkańcy będą indywidualnie informowani (telefonicznie) o możliwości zakupu węgla, 
według kolejności złożonych wniosków. Podczas tej rozmowy zostaną szczegółowo poinstru-
owani przez urzędnika o tym, jak prawidłowo i sprawnie dokonać zakupu. 

Odbiór opału ze składu będzie możliwy dopiero po opłaceniu pełnej 
należności w Urzędzie Miasta i Gminy w Strzelinie. Płatności będzie 
można dokonać gotówką, kartą lub przelewem (14 9588 0004 0000 
7823 2000 0650 GBS Bank w Stzrelinie). Po zapłacie kupujący otrzyma 
wystawioną przez urząd fakturę, z którą uda się do wskazanygo skład u 
po odbiór węgla. Z uwagi na długą kolejkę oczekujących na węgiel ma-
gistratowi bardzo zależy na sprawnej i szybkiej sprzedaży. Dlatego jeśli 
ktoś będzie niepotrzebnie zwlekał z zakupem po uzyskaniu informacji 
z urzędu, to zostanie przesunięty na koniec listy oczekujących.

Dodajmy, że węgiel po preferencyjnej cenie mogą kupić jedynie  
osoby, które są uprawnione do dodatku węglowego i złożyły wcze-
śniej stosowny wniosek. Pojedyncze gospodarstwo domowe będzie 
mogło kupić po preferencyjnej cenie 1,5 tony węgla w 2022 r. i ko-
lejne 1,5 tony po 1 stycznia 2023 r. 

Jeśli chodzi o rodzaje dostępnego opału to jest potwierdzony 
orzech i groszek. Niestety, na ten moment nie jest potwierdzona 
dostępność ekogroszku, o który pyta wielu naszych mieszkańców. 
Jeśli sytuacja się zmieni i ekogroszek dotrze na nasze składy to oczy-
wiście zostanie sprzedany tym mieszkańcom, którzy wnioskowali 
o taki rodzaj paliwa. Tak jak przy pozostałych rodzajach opału, bę-
dzie obowiązywała kolejność złożenia wniosku.  

Więcej informacji dotyczących zakupu węgla w preferencyj-
nej cenie można uzyskać w godzinach pracy UMiG w Strzeli-
nie pod numerem telefonu: 722 313 444. 

RED

W Rynku stanął dwumetrowy model ludzkich płuc

Czym oddychamy w centrum Strzelina?
Przez dwa dygodnie w strzelińskim Rynku jakość powietrza badały mobilne płuca Polskiego 
Alarmu Smogowego. Dzięki ciekawemu eksperymentowi możliwe było zaobserwowanie rze-
czywistego poziomu zanieczyszczenia powietrza, którym na co dzień oddychamy. 
wietrza i każdy mógł zobaczyć, 
czym oddycha się w centrum 
Strzelina. Organizatorzy ak-

cji podkreślają, że edukacyjna 
kampania ma szczególne zna-
czenie zwłaszcza teraz, kiedy 

rozpoczął się sezon grzewczy 
i istnieje ryzyko, że w sytuacji 
niedoborów paliwa, mieszkańcy 

mogą palić gorszym jakościo-
wo opałem lub toksycznymi 
odpadami. A to jest oczywiście 

zabronione. Akcja ma przypo-
minać o respektowaniu obo-
wiązującej w naszym regionie 
uchwały antysmogowej oraz 
zachęcać mieszkańców do 
oszczędzania energii poprzez 
np. termomodernizowanie bu-
dynków mieszkalnych. 

Podczas briefingu, w któ-
rym uczestniczyli dziennikarze: 
Słowa Regionu Strzelińskiego, 
TVN 24, TVP 3 i Polskiego Ra-
dia Wrocław, burmistrz Dorota 
Pawnuk mówiła o działaniach 
gminy na rzecz poprawy ja-
kości powietrza. Wspomniała 
m.in. o tym, że strzeliński sa-
morząd nie użytkuje już stało-
palnych źródeł ciepła w żad-
nym budynku publicznym, 
a ostatnia kotłownia węglowa 
w Publicznej Szkole Podsta-
wowej w Białym Kościele zo-
stała wymieniona na olejową. 
Dodała, że od kilku lat Gmina 
Strzelin nie jest też wymienia-
na w raportach monitoringu 
WIOŚ w grupie samorządów 
z przekroczeniami wskaźników 
pyłu i tlenków azotu.

RED
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Dziury to już historia

 Różnicę widać gołym okiem, a mieszkańcy w końcu mogą odetchnąć z ulgą

To pierwszy etap 

Trwa remont Kadłubka
Przedsiębiorstwo Robót Drogowo-Mostowych z Brzegu realizuje na 

zlecenie Gminy Strzelin remont ok. 250-metrowego odcinka ulicy Win-
centego Kadłubka, zlokalizowanej na strzelińskim Osiedlu Wschodnim. 
Koszt tej inwestycji wyniesie prawie 790 tys. zł. Zaznaczmy, że jest to 
pierwszy etap remontu tej ulicy, który obejmuje odcinek od ulicy Oław-
skiej do wysokości posesji nr 11 (włącznie). W ramach zadania powstanie 
droga o nawierzchni bitumicznej. Wykonawca rozpoczął już prace zwią-
zane z wykonaniem kanalizacji deszczowej. Teren budowy wizytowała na początku listopada Burmistrz Miasta i Gminy Strzelin Dorota 
Pawnuk wraz z pracownikami strzelińskiego magistratu odpowiedzialnymi za realizację gminnych inwestycji drogowych. Przypomnijmy, 
że z uwagi na brak zagospodarowania wszystkich działek budowlanych znajdujących się przy ulicy Kadłubka, kolejne etapy zadania będą 
możliwe do realizacji po wykonaniu przyłączy do posesji przez ich właścicieli oraz zapewnieniu niezbędnych środków finansowych 
w budżecie Gminy Strzelin. W ten sposób strzeliński magistrat stara się uniknąć uszkodzenia nowej nawierzchni jezdni. Warto dodać, że 
na odcinku ulicy, który nie jest objęty obecnie remontem, przeprowadzane będą doraźne naprawy zabezpieczające nawierzchnię jezdni. 

RED

Firma prowadzi obecnie prace związane z wykonaniem kanalizacji deszczowej

Na tę informację mieszkańcy Dobrogoszczy czekali od bardzo dawna. Fatalny, za sprawą dziur, odcinek drogi powiatowej 
prowadzącej do miejscowości zostanie wyremontowany. Jeszcze w tym roku kierowcy pojadą nowym, równym asfaltem.

W strzelińskim magistracie podpisano porozumienie dotyczące 
przekazania powiatowi środków na remont drogi

Alternatywa dla rowerzystów i dojazd do pól

Droga połączy Dębniki 
ze Strzegowem

Gmina Strzelin od lat korzysta ze wsparcia samo-
rządu wojewódzkiego przeznaczonego na remonty 
dróg śródpolnych. W tym roku strzeliński magistrat 
otrzymał 165 tys. zł na remont około 1,5 kilome-
trowego odcinka drogi dojazdowej do gruntów 
rolnych między Dębnikami a Strzegowem. Zakres 
prac obejmuje m.in. wykonanie nawierzchni tłucz-
niowej o szerokości 3,5 m. Droga będzie służyć nie 
tylko rolnikom. Skorzystają z niej również okoliczni 
mieszkańcy, ponieważ połączy dwie miejscowości. 
Będzie to również świetna alternatywa dla rowe-
rzystów. Wykonawca, lokalna spółka Budownictwo 
Osińscy, ma zakończyć prace na początku grudnia. 

Przypomnijmy jeszcze, że w ubiegłym roku, rów-
nież przy wsparciu finansowym z budżetu Wojewódz-
twa Dolnośląskiego, Gmina Strzelin wykonała odci-
nek drogi Gęsiniec-Strzegów. Inwestycja, która jest 
obecnie realizowana będzie miała swój dalszy prze-
bieg właśnie od Strzegowa i połączy się z Dębnikami. 

RED

 Droga posłuży nie tylko rolnikom, ale będzie to doskonała alternatywa dla 
rowerzystów

Jest już asfalt 
Wracamy do tematu przebudowy drogi mię-

dzy dworcem PKP a ul. Wrocławską w Strze-
linie. Prace, prowadzone przez wrocławską 
spółkę Berger Bau Polska nabierają tempa. 
Niedawno wykonano nawierzchnię bitumicz-
ną drogi, a budowa parkingów jest już na fi-
niszu. Przypomnijmy, że zakres prac obejmuje 
przebudowę ulicy Piastów Śląskich (droga po-
między linią kolejową, a przedszkolem miej-
skim) o długości ok. 450 m (do ul. Mieszka I), 
wraz z nowym oświetleniem oraz budowę par-
kingów na 112 miejsc. Z nowych miejsc po-
stojowych będą korzystać przede wszystkim pasażerowie pociągów. Kierowcy będą mogli zostawiać tam pojazdy, a następnie przesiadać 
się do komunikacji zbiorowej (głównie kolejowej). A warto podkreślić, że pociągami ze Strzelina dojeżdża nie tylko wielu mieszkańców 
miasta i gminy, ale też całego powiatu strzelińskiego.

Całkowity koszt robót to nieco ponad 3 mln 605 tys. zł. Nowe parkingi to jednak część inwestycji, a połączenie ul. Piastów Śląskich 
z ul. Mieszka I powinno znacznie ułatwić dojazd do dworca PKP i węzła przesiadkowego Strzelińskiej Komunikacji Publicznej m.in. 
kierowcom wjeżdżającym do miasta od strony Wrocławia. Za sprawą tej inwestycji powstanie zatem „mała obwodnica” tej części miasta. 
Przypomnijmy również, że to jedno z zadań realizowanych w ramach dużego projektu na wykonanie którego Gmina Strzelin otrzymała 
ponad 7,5 mln zł dofinansowania z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych.

RED

Przebudowana droga będzie niewąpliwie doskonałym skrótem dla kierowców wjeżdżających do miasta od strony Wrocławia

Niedawno zakończył się remont dróg osiedlowych 
do budynków mieszkalnych po byłym PGR w Warko-
czu. Mieszkańcy mogą już swobodnie tamtędy przejeż-
dżać, nie martwiąc się o zawieszenie pojazdu. Zadanie 
sprawnie zrealizowało Przedsiębiorstwo Handlowo-
-Usługowe ZURB Andrzeja i Elżbiety Żurków z Boro-
wa. Zaznaczmy, że przed remontem, po intensywnych 
opadach deszczu oraz roztopach śniegu, droga zamie-
niała się w błoto, a poruszanie (zarówno samochodem, 
jak i na pieszo) było bardzo utrudnione. 

Przypomnijmy, że w lipcu bieżącego roku strzeliń-
ski samorząd nieodpłatnie przejął wspomniane nie-
ruchomości gruntowe z zasobu Krajowego Ośrodka 
Wsparcia Rolnictwa we Wrocławiu. Co ważne, na 
realizację zadania Urząd Miasta i Gminy w Strzelinie 
otrzyma od KOWR blisko 90 tys. zł, co stanowi aż 
87 % kosztów przedsięwzięcia. Wkład gminy wy-
niósł nieco ponad 12 tys. zł. 

Realizacja inwestycji z pewnością wpłynie na zwięk-
szenie bezpieczeństwa i komfortu jej użytkowników. 

RED

Mieszkańcy Dobrogoszczy 
odetchną z ulgą Zabiegali o to od wielu lat

W pobliżu dworca powstaje ponad 100 miejsc parkingowych... i nowa droga 

Dzięki współpracy trzech samorządów: gminnego, powiatowego i wojewódzkiego, mieszkańcy Dobrogoszczy wkrótce będą cieszyć się 
nową drogą prowadzącą do miejscowości. Obecny stan drogi, stanowiącej jedyny dojazd do wsi, jest bardzo zły, a kolejne łatania nierów-
nej nawierzchni nie zdają egzaminu. Mieszkańcy oraz przedstawiciele sołeckiego i gminnego samorządu od wielu lat zabiegali o remont 
nawierzchni jezdni. I w końcu się doczekali, a w tej bardzo potrzebnej inwestycji, oprócz zarządcy drogi - powiatu strzelińskiego, będą 
partycypować również: Gmina Strzelin i województwo dolnośląskie. 

Radni na wniosek burmistrza zdecydowali wcześniej, że gminny samorząd przekaże na ten cel 250 tys. zł. Na początku listopada, 
w strzelińskim magistracie podpisano porozumienie dotyczące przekazania powiatowi pomocy finansowej z gminnego budżetu. Dodaj-
my, że blisko 180 tys. zł dotacji na remont drogi, która służy również rolnikom jako dojazd do pól, przekaże samorząd województwa. 

W kameralnej uroczystości gminę Strzelin reprezentowali burmistrz Dorota Pawnuk oraz przedstawiciel Rady Miejskiej Strzelina Adam 
Daniluk. Z ramienia samorządu powiatowego byli Starosta Strzeliński Anna Horodyska oraz członek zarządu - Artur Gulczyński. 

Warto podkreślić, że władze powiatu podpisały już umowę z wykonawcą - przedsiębiorstwem Eurovia. Ta drogowa inwestycja opiewa 
na ok. 860 tys. zł i ma być zrealizowana jeszcze w tym roku.

RED
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Drastyczne wzrosty kosz-
tów energii i gazu mocno 
uderzają w każdego Pola-
ka, nie szczędząc rów-
nież gminnych spółek. 
Aquapark Granit boryka 
się z problemem podwy-
żek w granicach 700% 
(gaz) i 300% (energia 
elektryczna). Skala jest 
ogromna, bo obecnie wy-
sokość dwumiesięcznego 
rachunku pozwoliłby 
w ubiegłym roku na bli-
sko roczne pokrycie kosz-
tów ogrzewania i energii 
elektrycznej. To zmusza 
do podjęcia szybkich, 
często trudnych, decyzji. 
Co zmieni się w funkcjo-
nowaniu strzelińskiej 
krytej pływalni?

Gigantyczny poziom infla-
cji i rosnące ceny energii, gazu 
i podstawowych surowców 
sprawiają, że każdy z nas moc-
no odczuwa to w portfelu. 
Oszczędności szukają domowe 
gospodarstwa, ale także samo-
rządy i gminne spółki. W całym 
kraju spore problemy finansowe 
mają aquaparki i baseny. W nie-
których miejscowościach (np. 
Brzeg Dolny) podjęto drastycz-
ne decyzje o ich całkowitym 
zamknięciu, gdyż tamtejszych 
władz nie stać na jego utrzyma-
nie. Sytuacja wymusza również 
do szukania rozwiązań w na-
szym Aquaparku Granit. Podję-
to już szereg działań, które mają 
zniwelować stratę. Skala pod-
wyżek jest ogromna. – Wzrost 
cen sięga 700% za paliwo 

Podwyżki opłat za prąd i gaz mocno odbijają się na działalności naszego Aquaparku Granit

Starają się 
zminimalizować 
skutki gigantycznych 
podwyżek

Aquapark mierzy się 
z galopującą inflacją

gazowe, zaś 300% za energię 
elektryczną. Zobrazuję to 
bardziej przykładem. Obec-
nie wysokość dwumiesięcz-
nego rachunku za gaz i prąd 
wynosi tyle, ile w ubiegłym 
roku płaciliśmy za blisko rok 
– przyznaje prezes Strzelińskie-
go Centrum Sportowo - Edu-
kacyjnego Tomasz Charowski. 
Oprócz energii i ciepła znacznie 
wzrosły również koszty chemii 
basenowej oraz podzespołów 
wodnych urządzeń. W związku 
z tym, dyrekcja aquaparku już 
na początku października zmu-
szona była zmienić cennik bile-
tów basenowych i podnieść o 3 
zł bilet normalny i o 2 zł ulgowy. 
Oczywiście, to nie wystarczy. – 
Aby zrekompensować skalę 
podwyżek, bilet normalny 
musiałby być pięciokrotnie 
droższy i kosztować ok. 100 
zł za godzinę. Takie ceny są 
nie do zaakceptowania, dla-

tego nie możemy na to po-
zwolić – zaznacza Charowski. 
Konieczne jest więc szukania 
kolejnych oszczędności. Jed-
nym ze sposobów, który jest 
również bardzo ciekawą alter-
natywą, jest akcja „Ciemność 
widzę, widzę ciemność”. Od 
31 października codziennie 
od godziny 20:00 do 22:00 
odwiedzający basen pływają 
przy klimatycznym, przyga-
szonym świetle. 

Zarząd Strzelińskiego Cen-
trum Sportowo-Edukacyjnego 
zaplanował szereg rozwiązań, 
które mają wpłynąć na zmniej-
szenie wydatków. Każdego 
roku, zwykle wiosną, na krytej 
pływalni planowano przerwę 
technologiczną, podczas któ-
rej przeprowadzano cząstkowe 
remonty, wymianę wody oraz 
konserwację urządzeń. Teraz 
zdecydowano o przyspiesze-
niu przerwy technologicznej 
i jej wydłużeniu. Potrwa od 19 
grudnia 2022 r. do 15 stycznia 
2023 r. – Zaplanowaliśmy 
nie tylko standardowe pra-
ce remontowe, ale również 
wymianę oświetlenia na 
energooszczędne – LED 
w całym obiekcie. Według 
szacunków pozwoli to uzy-

skać oszczędno-
ści rzędu ok. 100 
tys. zł rocznie – 
wyjaśnia Charow-
ski. Ponadto od 
16 stycznia do 10 
lutego aquapark bę-
dzie działał w try-
bie 8-godzinnym 
od poniedziałku do 
piątku (w godzi-
nach 13:00-21:00) 
oraz 12-godzinnym 
w weekendy (9:00-
21:00). W czasie 
ferii zimowych kry-
ta pływalnia będzie 
otwarta przez 12 
godzin (9:00-21:00) 
przez 7 dni w ty-
godniu, natomiast 

od 27 lutego wróci do trybu 
8-godzinnego od poniedziałku 
do piątku (w godzinach 13:00-
21:00) oraz 12-godzinnego 
w weekendy (9:00-21:00).

Kolejną rozważaną inwe-
stycją, która w przyszłości 
wpłynęłaby na ograniczenie 
wydatków, jest montaż paneli 
fotowoltaicznych. Szacunko-
wy koszt takiego zadania to 
ok. 1,5 mln zł. – Prowadzimy 
konsultacje, które wskażą 
najlepszą lokalizację, gdyż 
dach aquaparku jest zbyt 
mały, aby umieścić potrzeb-
ną instalację. Taka inwesty-
cja, przy obecnych cenach 
prądu, pozwoliłaby oszczę-
dzić ok. 500 tys. zł rocz-
nie. Z kolei, dzięki własnej 
stacji transformatorowej 

i zmianie taryfy dystrybu-
cyjnej (koszt budowy stacji 
to ok. 300 tys. zł) zaoszczę-
dzilibyśmy 80 tys. zł rocz-
nie – wyjaśnia prezes SCSE. 
Niezależnie od planowanych 
inwestycji władze aquaparku 
czekały na regulacje prawne 
dotyczące przyjętej przez rząd 
ustawy zamrażającej ceny prą-
du. Jak się okazuje aquaparki 
będą mogły skorzystać z tej 
możliwości i ceny zatrzymają 
się na podwyżce 150%. 

Najtrudniejsza decyzja dy-
rekcji SCSE dotyczyła rezy-
gnacji w tym roku z otwarcia 
lodowiska. Coraz cieplejsze 
zimy sprawiają, że obiekt nie 
może być wykorzystywany 
w całym sezonie. - W ubie-
głym roku z trzech zimo-

wych miesięcy, klienci mo-
gli skorzystać z lodowiska 
tylko przez półtora mie-
siąca. Koszty utrzymania 
lodowiska rozkładają się 
natomiast na cały sezon. 
Agregat chłodzący, napę-
dzany na prąd, musi bo-
wiem działać non stop. Lód 
tworzony jest warstwami. 
Nawet jeśli temperatura 
powietrza sprawia, że gór-
na warstwa jest roztopiona 
i uniemożliwia to jazdę na 
łyżwach, to musimy nadal 
chłodzić dolne warstwy. 
Odłączenie agregatu w ta-
kiej sytuacji sprawiłoby, że 
proces zamrażania warstw 
musielibyśmy rozpocząć od 
początku, a to wygenerowa-
łoby jeszcze większe kosz-
ty – zauważa Charowski. Są 
jednak plany, aby z lodowiska 
można było korzystać dłużej. 
Przygotowywany jest projekt 
zadaszenia lodowiska. Zakłada 
on montaż stalowej hali łuko-
wej z termiczną membraną. – 
Takie rozwiązanie pozwoli-
łoby wydłużyć sezon, który 
mógłby trwać, bez względu 
na warunki zewnętrzne, od 
listopada do marca. Koszt 
takiej hali wynosi ok. 500 
tys. zł. Zamierzamy ubiegać 
się o środki zewnętrzne na 
tę inwestycję – informuje To-
masz Charowski.

Jakub Olejnik

OGŁOSZENIE
o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego
dla części miejscowości PĘCZ (dz. nr 33 i 34)

Na podstawie art. 17 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospo-
darowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2022 r., poz. 503 ze zm.) oraz art. 39 ust. 1, w związ-
ku z art. 46 pkt 1, art. 54 ust. 2 i 3 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu 
informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowi-
ska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 2022 r. poz. 1029 ze zm.), 
zawiadamiam o podjęciu przez Radę Miejską Strzelina uchwały:

- Nr XXX/386/21 z dnia 26 stycznia 2021 r. o przystąpieniu do sporządzania 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla części miejscowości PĘCZ (dz. nr 33 i 34).

Zainteresowani mogą składać wnioski do wyżej wymienionego planu miejscowego 
oraz wnioski z zakresu ochrony środowiska. Wnioski należy składać na piśmie lub ustnie 
do protokołu w Urzędzie Miasta i Gminy Strzelin, ul. Ząbkowicka 11, 57-100 Strzelin, oraz 
za pomocą środków komunikacji elektronicznej bez konieczności opatrywania ich podpi-
sem elektronicznym na adres: umig@strzelin.pl w terminie 21 dni od ukazania się niniej-
szego ogłoszenia. Wniosek powinien zawierać imię i nazwisko, nazwę oraz adres zamiesz-
kania albo siedziby, przedmiot wniosku oraz oznaczenie nieruchomości, której dotyczy. 
Organem właściwym do rozpatrzenia wniosków jest Burmistrz Miasta i Gminy Strzelin. 

Wnioski powinny zawierać także oświadczenie wnioskodawcy dotyczące przetwarzania i udostępniania da-
nych osobowych na potrzeby procedury sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzen-
nego zgodnie z ustawą z dnia 24 maja 2018 r. o ochronie danych osobowych (Dz. U. z 2019r. poz. 1781).

Burmistrz Miasta i Gminy Strzelin
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Prezentujemy kolejne strzelińskie osiedla

Tam znajduje się wieża 
ciśnień, ale ...kolejowa 
Na łamach „Nowin Strzelińskich” prezentujemy strze-
lińskie osiedla. W  poprzednich numerach opisywa-
liśmy Osiedle „Na Skarpie” oraz „Wschodnie”. Tym ra-
zem będzie to „Zachodnie” oraz „Południowe”. Warto 
zaznaczyć że rady osiedli mają duży wpływ na roz-
wój miasta, a spora część inwestycji jest realizowana 
w ramach funduszu osiedlowego, dlatego warto brać 
udział w zebraniach i mieć realny wpływ na to, jak wy-
gląda nasze najbliższe otoczenie.

Osiedle „Zachodnie”, jak nazwa wskazuje obejmuje zachod-
nią część Strzelina. W skład tego osiedla wchodzi wiele ważnych 
obiektów takich jak dworzec PKP, budynek Sądu Rejonowego, 
Urzędu Skarbowego, czy Strzelińskiego Ośrodka Kultury z ki-
nem „Grażyna”, a także Publiczna Szkoła Podstawowa nr 4.

Przewodniczącym zarządu osiedla jest Mariusz Mendrzycki, 
kontakt e-mail: osiedle.zachodnie@strzelin.pl

Osiedle obejmuje obszar ulic: Borowska, Borowska-Zaułek, Ko-
lejowa, Bolka I Świdnickiego, Henryka Sienkiewicza, Ogrodowa, 
Adama Mickiewicza, Stanisława Dubois, Mieszka I, Piastowska, 
Skawińska, Piłsudskiego, Eugeniusza Kwiatkowskiego, Wiśniowa, 
Juliusza Słowackiego, Jana Matejki, Jana Kilińskiego, Wolności, 
Królowej Jadwigi, Sikorskiego, Przedszkolna, Piastów Śląskich.

Czy wiesz, że? 
Na terenie Osiedla „Zachodniego” znajduje się …wieża ci-

śnień. Jest to kolejowa wieża ciśnień, wybudowana w latach 70. 
XIX w. do obsługi lokomotyw parowych. Zlokalizowana przy to-
rowisku, w pobliżu elewatorów zbożowych, służyła dawniej jako 
zbiornik na wodę wykorzystywaną do nawadniania parowozów. 
Obecnie obiekt nie spełnia już swojej funkcji i jest zamknięty.

Osiedle „Południowe” to przede wszystkim lokalizacja 
lokalnych władz. Przy ulicy Ząbkowickiej znajduje się Urząd 
Miasta i Gminy, a przy ul. Kamiennej Starostwo Powiatowe. 
Przy ul. Kamiennej  siedzibę ma także Gminny Ośrodek Po-
mocy Społecznej. Punktami charakterystycznymi tej części 
miasta są także kamieniołomy oraz cukrownia.

Przewodniczący zarządu osiedla jest Andrzej Szymczak. 
W skład Osiedla „Południowego” wchodzą ulice: Księdza 
Władysława Michałkiewicza, Powstańców Śląskich, Ząbko-
wicka, Księdza Jerzego Popiełuszki, Górnicza, Kamienna, 
Plac Pokoju, Stanisława Okrzei, Stefana Szybalskiego, Plac 1 
Maja, Dzierżoniowska, Wojska Polskiego (od ronda im. Ze-
słańców Sybiru do skrzyżowania z ul. Staromiejską i Mikołaja 
Kopernika), Fabryczna.

RED

Wieża ciśnień znajduje się przy torowisku, w pobliżu elewatorów zbożowych

W listopadzie w strze-
lińskim magistracie trwały 
intensywne prace nad przy-
szłorocznym budżetem. 
Burmistrz Miasta i Gminy 
Strzelin Dorota Pawnuk spo-
tykała się z pracownikami 
urzędu oraz kierownikami 
gminnych jednostek pomoc-
niczych w sprawie opraco-
wania projektu finansowego 
gminy na 2023 r. Bez wątpie-
nia przyszłoroczny budżet to 
bardzo duże wyzwanie. Nie-
stety, drastyczny wzrost cen 
mediów nie omija również 
samorządów. Utrzymanie 
infrastruktury gminnej staje 
się coraz droższe. Wiadomo 
już, że wydatki będą większe 
niż wpływy, jak w większo-
ści miast w Polsce. Dlatego 
Gmina Strzelin na etapie pla- Pracownicy strzelińskiego magistratu oraz jednostek gminnych spotkali się z burmistrz Strzelina Dorotą Pawnuk, aby rozplanować 

przyszłoroczny budżet

Nowoczesna kotłownia w „Trójce”
W listopadzie zakończyła się przebudowa kotłowni w Publicznej Szkole Podstawowej nr 3 w Strzelinie. Tę ważną gminną 

inwestycję wykonało wrocławskie przedsiębiorstwo Energy Transfer, a prace kosztowały blisko 700 tys. zł. Przypomnijmy, że 
zakres obejmował m.in. demontaż starych elementów kotłowni i montaż nowej instalacji gazowej (m.in. trzech kotłów kon-
densacyjnych, układu automatyki, rurociągów z instalacjami c.o/c.t, podgrzewacza c.w.u., pomp obiegowych, stacji uzdatniania 
wody, filtrów, czujników temperatury oraz systemu odprowadzania spalin). Warto podkreślić, że na sfinansowanie zadania 
Gmina Strzelin otrzyma dofinansowanie ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
we Wrocławiu w wysokości 25% (ponad 140 tys. zł) oraz pożyczkę na preferencyjnych warunkach - 75% (ponad 420 tys. zł).

RED

Dzięki nowej kotłowni ogrzewanie szkoły będzie skuteczniejsze i tańsze

Niszczyła i uchwyciła ją kamera
W ostatnim czasie strażnicy miejscy podjęli 

nieco ponad 100 interwencji, z których 70 za-
kwalifikowano jako wykroczenia. Dzięki szyb-
kiej reakcji operatora monitoringu udało się 
uchwycić osobę, która niszczyła zjeżdżalnię, 
pisząc po niej, w Parku Jordanowskim. Młoda 
dziewczyna została pouczona przez strażni-
ków i musiała zmyć swoje haniebne „dzieło”. 
Przestrzegamy przed tego rodzaju popisami. 
Strażnicy miejscy ustalili również osoby pod-
rzucające i spalające odpady. Nie brakowało 
też interwencji dotyczących zwierząt. 

Strażnicy pojawili się także w Przedszkolu 
Miejskim „Kolorowa Kraina”, gdzie przepro-
wadzili z dziećmi pogadankę na temat prawi-
dłowego zachowania na drodze, segregowania 
odpadów oraz zasad palenia w piecu. Zabez-
pieczali także, wspólnie z policją, uroczystości 
związane ze Świętem Niepodległości. 

RED 

W autobusach będzie monitoring 
Od października firma Daniel Przewozy Autokarowe, która jest operato-

rem Strzelińskiej Komunikacji Publicznej, zajmuje się dowożeniem i odwo-
żeniem dzieci szkolnych z gminy Strzelin. Podczas niedawnego spotkania, 
w strzelińskim magistracie, z właścicielem firmy Bartoszem Szydziakiem 
rozmawiano m.in. o problemach i sugestiach zgłaszanych przez rodziców 
dowożonych dzieci. Ustalono, że w przyszłości w autobusach szkolnych 
zostanie zamontowany monitoring. Opiekunowie mają też rygorystycz-
nie pilnować, aby w szkolnych autobusach, z których korzystają również 
inni mieszkańcy, uczniowie mieli zawsze zapewnione miejsca siedzące. Do 
uczniów trafiają już bilety miesięczne, które uprawniają nie tylko do korzy-
stania z komunikacji szkolnej, ale też z pozostałych kursów SKP. 

Warto podkreślić, że każdy uczeń musi mieć bilet zawsze podczas prze-
jazdu i pokazać go kierowcy. Bartosz Szydziak zadeklarował, że jest otwarty 
na sugestie i w razie potrzeby jest gotowy spotkać się w szkołach z rodzica-
mi, aby wyjaśnić problemy i niejasności. 

W spotkaniu, oprócz burmistrz Doroty Pawnuk, uczestniczyli przedstawi-
ciele Zespołu Oświaty Gminnej - dyrektor Agata Bartulica i Tadeusz Janda 
oraz pracownik magistratu koordynujący działanie SKP - Marek Korzyński.

RED

To będzie duże 
wyzwanie Pracują nad przyszłorocznym budżetem

nowania budżetu musi zrów-
noważyć malejące dochody 
z gwałtownie rosnącymi wy-
datkami. 

Co ważne, kalkulacja wy-
datków w 2023 roku spo-
rządzona została w spo-
sób racjonalny i oszczędny, 
z uwzględnieniem w pierw-

szej kolejności zadań obliga-
toryjnych, zleconych, kon-
tynuowanych i wynikających 
z zawartych umów. Ustalono 
priorytety wydatków budże-
towych, tj. zabezpieczenie 
środków finansowych: dla 
jednostek organizacyjnych 
gminy na poziomie zapew-

niającym sprawne i nieprze-
rwane funkcjonowanie, na 
remonty i naprawy mienia 
komunalnego, kontynuację 
rozpoczętych inwestycji oraz 
wieloletnich zadań ujętych 
w wykazie przedsięwzięć do 
Wieloletniej Prognozy Finan-
sowej na lata 2022-2034.

RED
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Ponad 20. rodzin z powiatu strzelińskiego otrzyma pomoc w ramach tegorocznej edycji 
„Szlachetnej Paczki”. Do akcji zostały zakwalifikowane rodziny, które pomimo dramatycz-
nej sytuacji życiowej walczą, aby żyło się lepiej. Ci ludzie najczęściej wskazują podstawo-
we potrzeby - żywność, ubrania, chemia, kołdry, poduszki itp.  

W powiecie strzelińskim już po raz szósty przeprowadzana jest ogólnopolska akcja charytatywna 
„Szlachetna Paczka”. Liderką rejonu niezmiennie jest Marzena Kowal. Przypomnijmy, że celem akcji 
jest pomoc rodzinom, które są bohaterami w swoim życiu i mimo bardzo trudnej sytuacji starają się 
codziennie walczyć, aby żyło się lepiej. W ubiegłym roku do 36. rodzin z powiatu strzelińskiego trafiło 
ponad 520 paczek wartych około 144 tys. zł 

Podczas tegorocznej edycji w strzelińskim rejonie pracuje 8-osobowa grupa wolontariuszy (Ewelina 
Czarnik, Teodozja Tropper, Anna Grzegorzewska, Dorota Maniecka, Wiktoria Root, Miłosz Koterba, 
Mateusz Zagórski). Wśród nich jest Ania, córka Marzeny Kowal, która mocno wdraża się w koordyna-
cję działań, gdyż w przyszłym roku to ona ma pokierować strzelińskim rejonem. 

Przez ostatnie tygodnie drużyna „Super W” odwiedziła 32. rodziny z powiatu strzelińskiego. Potrze-
bujących mógł zgłosić każdy poprzez stronę internetową. Wolontariusze współpracują również m.in. 
z ośrodkami pomocy społecznej i na tej podstawie typują rodziny, do których się udają. Zakwalifiko-
wanie do akcji możliwe jest dopiero po przeprowadzeniu rozmów, wypełnieniu ankiety i spełnieniu 
warunków. Brane pod uwagę jest m.in. kryterium dochodowe. Znaczenie ma również to, że dane osoby, 
które szczególnie dotknął los, walczą o lepszą przyszłość. - Łącznie zakwalifikowaliśmy 23 rodziny, 
w większości z gminy Strzelin, ale także z terenu gminy Kondratowice. Zostały nam jeszcze 3 
rodziny do weryfikacji – mówi Marzena Kowal. W poprzednich edycjach to głównie mieszkańcy wsi 
potrzebowali pomocy. Tym razem przeważają rodziny zamieszkałe w mieście. 

Przejmujące wizyty…
W połowie listopada na stronie www.szlachetnapaczka.pl pojawiła się baza ro-

dzin z całej Polski (także z naszego powiatu) zakwalifikowanych do akcji. Do każdej 
z nich dołączony jest krótki opis rodziny i jej potrzeb (np. ubrania, żywność, sprzęt 
AGD itp.). Darczyńca może wybrać konkretną rodzinę, zrobić paczki i spełnić jej 
marzenia. – W opisie podane są podstawowe potrzeby danej rodziny. Będą 
one różne, w zależności od ich sytuacji. Darczyńca wybierając rodzinę, musi 
spełnić wszystkie podstawowe potrzeby. Czasami stworzenie paczek wiąże 
się ze sporymi kosztami, dlatego darczyńca może tworzyć ją w grupie. Czę-
sto do akcji dołączają firmy czy grupy znajomych – przypomina zasady Ma-
rzena Kowal. Jednocześnie podkreśla, że tegoroczna edycja tej charytatywnej akcji 
jest niezwykle trudna. - Wszyscy widzimy co dzieje się w kraju. Galopująca 
inflacja, podwyżki w sklepach, rachunków za media. To wszystko sprawia, 
że w portfelach Polaków nie ma zbyt dużo miejsca na oszczędności. Bałam 
się, że ludzi po prostu może nie stać na to, żeby pomagać innym – przeko-
nuje liderka rejonu. Na szczęście te obawy nie potwierdziły się. Już kilka dni po 
otwarciu bazy danych wszystkie rodziny z naszego terenu miały zadeklarowanych 
darczyńców. - Bardzo się z tego cieszymy. Jak widać, ludzie mimo wszystko 
chcą pomagać. Co ciekawe, jeden z darczyńców robi to w tym roku po raz 
dwunasty – informuje. 

Wizyty wolontariuszy w domach rodzin są bardzo przejmujące. Ich sytuacja ma-
terialna w większości jest bardzo zła. - Nadal zdarzają się gospodarstwa, gdzie 
brakuje ciepłej wody, a domownicy, w tym dzieci, kąpią się w miskach. 
W wielu przypadkach mieszkania wymagają solidnego remontu. Rodziny 
najczęściej zgłaszają podstawowe potrzeby, jak np. żywność, ubrania, che-
mia, artykuły szkolne, kołdry, poduszki, koce. W tym roku w podstawowych 
potrzebach rodziny nie mogły wskazać węgla, z uwagi na braki tego su-
rowca w kraju. Mogli wymienić opał w dodatkowych potrzebach (nie prze-
kraczając tony), które darczyńca nie musi spełnić – wyjaśnia Marzena Kowal. 
W ubiegłym roku wśród zakwalifikowanych było sporo osób starszych i samot-
nych. Obecnie, są to głównie wielodzietne rodziny, a także niepełnosprawni. 

Finał tegorocznej akcji zaplanowano na 10-11 grudnia (sobota i niedziela). W tych 
dniach darczyńcy przywiozą paczki do magazynu, który będzie znajdował się w Szko-
le z Wartościami przy ul. Kamiennej 1a w Strzelinie (nieopodal GOPS-u). Następnie 
wolontariusze rozwiozą je do potrzebujących rodzin. Takie wizyty są zwykle bardzo 
wzruszające i emocjonalne. – Dwa dni finałowe to dla wolontariuszy bardzo wy-
tężony czas pracy. Często do jednej rodziny trafia nawet kilkadziesiąt paczek, 
które trzeba przenieść, rozwieść i wypakować z aut. Jeśli ktoś chciałby nam 
pomóc w tych dniach, a posiada np. duży samochód, to będziemy bardzo 
wdzięczni i zapraszamy – zachęca Marzena Kowal. Mimo tego, że wszystkie ro-
dziny z naszego rejonu mają swoich darczyńców to wciąż można im pomóc przyno-
sząc żywność i chemię podczas finałowego weekendu. – Zdarzają się sytuacje, że 
ktoś chciałby wesprzeć „Szlachetną Paczkę”, ale nie zdążył wybrać rodziny 
poprzez stronę internetową lub z jakiś innych względów nie mógł być oficjal-
nym darczyńcą. Chętni mogą dostarczyć nam produkty, a my dołożymy je do 
paczek dla potrzebujących rodzin – kończy liderka rejonu.

Jakub Olejnik

Trwa zbiórka darów

Poduszki
i koce dla 

potrzebujących
Zespół Oświaty Gminnej 

wspólnie z Parafią p.w. Pod-
wyższenia Krzyża Świętego 
w Strzelinie przeprowadzają 
akcję pn. „Ciepła zima” pole-
gającą na zbiórce koców i po-
duszek dla potrzebujących. 
Dary można przynosić do 
gminnych placówek oświa-
towych (Przedszkola Miej-
skiego „Kolorowa Kraina”, 
PSP nr 3, PSP nr 4, PSP nr 5, 
PSP w Kuropatniku oraz PSP 
w Białym Kościele), a także 
strzelińskiego magistratu do 
soboty, 10 grudnia. Należy 
podkreślić, że koce i poduszki 
muszą być w dobrym stanie. 
Zebrane dary zostaną przeka-
zane do Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej, lokal-
nych oddziałów PCK i CA-
RITAS, skąd trafią do osób 
najbardziej potrzebujących

RED

Brakuje ciepłej wody, a domownicy muszą myć się w miskach

Tam, gdzie bieda zagląda w oczy

Wolontariusze strzelińskiego rejonu to osoby pełne zapału do działania 
i niesienia pomocy
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Poznali 
zabytki 
miasta 

Ostatnim ele-
mentem obchodów 
Dni Seniora była 
wycieczka z ani-
matorami Strze-
lińskiego Ośrodka 
Kultury ulicami 
Strzelina. Drogi do 
wyboru były dwie, 
a uczestniczki wy-
prawy jednogłośnie 
chciały poznać zabytki naszego miasta i w większości przypomnieć sobie ich historię. Wśród 
wycieczkowiczów pojawiły się również panie, które od niedawna mieszkają w Strzelinie i pod-
czas spaceru poznały wiele faktów dotyczących najstarszych budowli miasta. Animatorzy 
z SOK opowiedzieli m.in. o murach obronnych, budynku poczty, ratuszu, wieży ratuszowej, 
Rotundzie św. Gotarda, baszcie prochowej, ruinach browaru, kamienicy Augusta Pietrulli, czy 
Domu Książąt Brzeskich. 

SOK

Podczas spaceru uczestnicy poznali najstarsze budowle miasta

Stanisława Celińska zaśpiewała dla seniorów
W czwartek, 27 października w sali widowiskowej Strzelińskiego Ośrodka Kultury odbył się klimatyczny koncert Stanisławy Ce-

lińskiej z zespołem. Wszystko w ramach tygodniowych obchodów Dni Seniora. Licznie zebraną publiczność przywitały Burmistrz 
Miasta i Gminy Strzelin Dorota Pawnuk oraz Dyrektor Strzelińskiego Ośrodka Kultury Sylwia Korczyńska, życząc jednocześnie 
seniorom wszelkiej pomyślności. Koncert dostarczył wiele pozytywnych wrażeń, a zebrani świetnie się bawili. Stanisława Celińska 
podczas występu często wspominała o trudach i problemach życiowych, które na co dzień napotykamy na swojej drodze, ale jak 
podkreślała artystka, zawsze należy szukać rozwiązań, nawet w najtrudniejszych chwilach. Publiczność, która po brzegi wypełniła 
salę widowiskową niezwykle aktywnie uczestniczyła w koncercie, co z pewnością wpłynęło na dużą liczbę bisów, które zafundowała 
wszystkim artystka. Tuż po koncercie bardzo chętnie rozdawała autografy i długo rozmawiała z widzami. 

Występ Stanisławy Celińskiej był niewątpliwie jedną z największych atrakcji podczas obchodów Dni Seniora. Rekordowa fre-
kwencja i zainteresowanie koncertem potwierdziły, że był to organizacyjny strzał w dziesiątkę. 

SOK

W pierwszej połowie li-
stopada burmistrz Strzelina 
Dorota Pawnuk podpisała 
umowę, w ramach której 
Uniwersytet Trzeciego Wie-
ku w Strzelinie zorganizuje 
wyjazd integracyjny do Za-
kopanego z możliwością re-
habilitacji. W imieniu UTW 
umowę sygnowali prezes 
Wiesław Dusza oraz wice-
prezes Jadwiga Rucińska. 
W planie wypoczynku prze-
widziana jest rehabilitacja, 
zwiedzanie zabytków Zako-

OGŁOSZENIE
BURMISTRZA MIASTA I GMINY STRZELIN

o przystąpieniu do sporządzenia 
zmiany „Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania 

Przestrzennego Miasta i Gminy Strzelin”

Na podstawie art. 11 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (tekst jednolity Dz. U. z 2022 r., poz. 503) zawiadamiam o podjęciu uchwały 
Nr L/676/22 Rady Miejskiej Strzelina z dnia 27 września 2022 r. w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany „Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzenne-
go Miasta i Gminy Strzelin” zatwierdzonego uchwałą Rady Miejskiej Strzelina Nr XXIII/311/16 
z dnia 28.06.2016 r., obejmującej teren części działki 126/1, obręb Mikoszów.

Zainteresowani mogą zgłaszać wnioski do wyżej wymienionej zmiany „Studium Uwarun-
kowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta i Gminy Strzelin”. Wnioski na-
leży składać na piśmie w Urzędzie Miasta i Gminy Strzelin, ul. Ząbkowicka 11, 57-100 Strzelin, 
w terminie 21 dni od daty ukazania się niniejszego ogłoszenia.

Wniosek powinien zawierać nazwisko, imię, nazwę i adres wnioskodawcy, przedmiot wnio-
sku oraz oznaczenie nieruchomości, której dotyczy.
Jednocześnie na podstawie art. 39 ust 1 pkt 1, art. 46 ust 1 i art. 51 ust. 1 ustawy z dnia 3 paź-
dziernika 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeń-
stwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (tekst jednolity Dz. 
U. z 2022 r., poz. 1029) zawiadamiam o przystąpieniu do opracowania w ramach strategicznej 
oceny oddziaływania na środowisko prognozy oddziaływania na środowisko do projektu wy-
żej wymienionej zmiany „Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzen-
nego Miasta i Gminy Strzelin”. 

W związku z art. 39 ust.1 pkt 3 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu in-
formacji o środowisku i  jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz 
o ocenach oddziaływania na środowisko zawiadamiam, że każdy może złożyć uwagi i wnioski 
w zakresie ochrony środowiska. Organem właściwym do rozpatrzenia uwag i wniosków jest 
Burmistrz Miasta i Gminy Strzelin.

Wnioski i uwagi mogą być wnoszone w formie pisemnej na adres Urzędu Miasta i Gminy 
Strzelin, ul. Ząbkowicka 11, 57-100 Strzelin, ustnie do protokołu lub za pomocą środków ko-
munikacji elektronicznej bez konieczności opatrywania ich bezpiecznym podpisem elektro-
nicznym, z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej i adresu, ozna-
czenia nieruchomości, której uwaga lub wniosek dotyczy, w nieprzekraczalnym terminie 21 
dni od daty ukazania się niniejszego ogłoszenia.

Wnioski powinny zawierać także oświadczenie wnioskodawcy dotyczące przetwarzania i udostępniania da-
nych osobowych na potrzeby procedury sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzen-
nego zgodnie z ustawą z dnia 24 maja 2018 r. o ochronie danych osobowych (Dz. U. z 2019 r., poz. 1781).

Burmistrz 
Miasta i Gminy Strzelin

Stanisława Celińska wystąpiła na deskach Strzelińskiego Ośrodka Kultury

Gminne wsparcie dla organizacji zrzeszających seniorów 

Skorzystają z rehabilitacji i wyjadą na wczasy 
panego, spotkania z miejsco-
wymi artystami, a także wiele 
innych ciekawych atrakcji. 
Kwota dofinansowania wy-
nosi 3 tys. zł 

Warto wspomnieć, że 
burmistrz, w imieniu Gmi-
ny Strzelin, zawarła również 
umowę ze strzelińskim od-
działem Polskiego Związku 
Emerytów, Rencistów i In-
walidów, dzięki której zor-
ganizowany zostanie wyjazd 
na wczasy rehabilitacyjne do 
Iwonicza-Zdroju. W imie-

niu Polskiego Związku 
Emerytów umowę podpisał 
zastępca przewodniczące-
go Wiesław Makocki oraz 
skarbnik Janina Sulej. Wyjazd 
skierowany jest do seniorów 
z gminy Strzelin. Głównym 
założeniem jest poprawa sta-
nu zdrowia fizycznego oraz 
psychicznego, a także inte-
gracja społeczna i środowi-
skowa. Na realizację zadania 
przeznaczono z gminnego 
budżetu 7 500  zł.

RED
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Rozpoczęła się trzecia kadencja 

Strzelińska Rada Seniorów wybrała nowe władze
W środę, 9 listopada trzecią kadencję rozpoczęła Strzelińska Rada Seniorów. Spo-
tkanie, które odbyło się w Urzędzie Miasta i Gminy Strzelin, rozpoczęła burmistrz 
Dorota Pawnuk, a strzeliński samorząd reprezentował także sekretarz Kazimierz 
Nahajło. Nowa rada liczy 11. członków i zrzesza przedstawicieli lokalnych środo-
wisk, których działalność skupia się wokół seniorów.

W składzie znajdują się: Tadeusz Chaszczewicz, Danuta Drab, Kazimiera Dragańczuk, He-
lena Horodyska, Tadeusz Kasabara, Wiesław Makocki, Ewa Nowakowska, Ryszard Piestrak, 
Jadwiga Rucińska, Konstanty Sikorski oraz Andrzej Szymczak. W trakcie obrad burmistrz Do-
rota Pawnuk przedstawiła misję i zasady funkcjonowania Strzelińskiej Rady Seniorów, a także 
obowiązki członków, omówiła tegoroczne inicjatywy rady dofinansowane z budżetu gminy 
oraz wręczyła nominacje nowym osobom.

Następnie w głosowaniach zostały wybrane władze SRS. Przewodniczącym został ponownie 
Konstanty Sikorski, wiceprzewodniczącym zaś Ryszard Piestrak, a sekretarzem Wiesław Makocki.

Rada omówiła również problem opieki nad osobami starszymi nieangażującymi się w życie 
społeczne. Został także ustalony termin kolejnego spotkania.

Dodajmy, że Strzelińska Rada Seniorów w każdą środę od godziny 9:00 do 11:00 prowadzi 
dyżury w siedzibie przy ul. Rybnej 2 (naprzeciwko banku Santander). W tym czasie każdy może 
przyjść i zgłosić ważną kwestię związaną z seniorami.  

RED

Oto pełny skład trzeciej kadencji Strzelińskiej Rady Seniorów (na zdjęciu z burmistrz Strzelina Dorotą Pawnuk oraz sekretarzem Kazimierzem Nahajło)

Znajdź się w lesie!
Gmina Strzelin wspólnie 

z Aglomeracją Wrocławską za-
chęcają do korzystania z naj-
nowszej atrakcji dedykowanej 
wszystkim sympatykom aktyw-
nego spędzania wolnego czasu.  
Niedawno, w ramach projektu 
„Znajdź się w lesie”, przygo-
towano w gościęcickim lesie 
specjalną trasę dla osób upra-
wiających biegi na orientację. 
Trasa, która rozpoczyna się przy 
leśniczówce, ma kilka poziomów 
trudności, w tym również taki 
dla początkujących. Jeśli więc 

W ramach projektu przygotowano specjal-
ną trasę dla osób uprawiających biegi na 
orientację

SINGLETRACKI WYŁĄCZONE Z UŻYTKU 
Z uwagi na warunki pogodowe wszystkie odcinki Singletracków Wzgórz Strzelińskich (S1,S2,S3,S4) są 

nieczynne od 19 listopada 2022 r. do 15 marca 2023 r. Przypominamy, że korzystanie z singletracków po-
mimo wprowadzonego zakazu może doprowadzić do uszkodzenia tras, a także zagrażać bezpieczeństwu 
samych użytkowników. Strzeliński samorząd prosi również o rozważne korzystanie z pozostałych dostęp-
nych tras rowerowych, zlokalizowanych w gminy Strzelin i zachowanie na nich szczególnej ostrożności.

RED

To były zdecydowanie 
najgłośniejsze i najbar-
dziej rozśpiewane złote 
gody ostatnich lat, a do 
jubilatów – Marii i Macieja Soboków ze Strzelina trafiły Medale za Długoletnie 
Pożycie Małżeńskie przyznane przez Prezydenta RP - Andrzeja Dudę.

Uroczystość wręczenia prezydenckich, bardzo prestiżowych odznaczeń odbyła się w czwar-
tek, 10 listopada w sali ślubów Urzędu Stanu Cywilnego w Strzelinie. Burmistrz Dorota Paw-
nuk złożyła jubilatom gratulacje i życzyła kolejnych małżeńskich jubileuszy obchodzonych 
w zdrowiu i szczęściu rodzinnym. Do życzeń szefowej naszej gminy dołączył się Marek Cha-
rowski, zastępca kierownika USC, który zadbał o sprawny przebieg tej kameralnej i bardzo 
wzruszającej uroczystości. Jubilatom, w tej ważnej chwili, towarzyszyła rodzina oraz bliscy. 

O wyjątkowy nastrój jubileuszu złotych godów zadbała utalentowana wokalnie mieszkanka 
gminy – Elżbieta Kliś 
oraz... sami jubilaci 
i ich bliscy. Rodzina 
Soboków okazała się 
niezwykle rozśpiewaną 
ekipą i dała niezapo-
mniany, bardzo radosny 
występ. 

Oczywiście nie mogło 
zabraknąć krótkiej sesji 
fotograficznej, pysznego 
tortu i toastu za po-
myślność małżeństwa, 
wzniesionego na życzenie 
jubilatów nie szampanem, 
a sokiem jabłkowym.

RED
 Jubilatom, w tej ważnej chwili, towarzyszyła rodzina oraz bliscy

OGŁOSZENIE
BURMISTRZA MIASTA I GMINY STRZELIN

o wyłożeniu do publicznego wglądu projektów:
• miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

STRZELIN – WSCHODNIE PRZEDMIEŚCIE
• miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

„STRZELIN - UL. GEN. L.OKULICKIEGO”
• miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla części miejscowości CZĘSZYCE
wraz z prognozami oddziaływania na środowisko

Na podstawie art. 17 ust. 9 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu prze-
strzennym (Dz. U. z 2022 r. poz. 503 z późn. zm.), art. 54. ust. 2 i 3 ustawy z dnia 3 października 2008 r. 
o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska 
oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 2022 r. poz. 1029 z późn. zm.) oraz na podstawie: 
• uchwały Rady Miejskiej Strzelina Nr XXIV/319/20 z dnia 29 września 2020 r. w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego STRZELIN – WSCHODNIE 
PRZEDMIEŚCIE,
• uchwały Rady Miejskiej Strzelina Nr XXXII/418/21 z dnia 30 marca 2021 r. w sprawie przystąpie-
nia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „STRZELIN - UL. GEN. 
L.OKULICKIEGO”,
• uchwały Rady Miejskiej Strzelina Nr XXXIII/432/21 z dnia 27 kwietnia 2021 r. w sprawie przystąpie-
nia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części miejscowości 
CZĘSZYCE,
zawiadamiam o wyłożeniu do publicznego wglądu projektów ww. miejscowych planów zagospoda-
rowania przestrzennego, wraz z prognozami oddziaływania na środowisko, w dniach od 5 grudnia 
2022 r. do 28 grudnia 2022 r. w siedzibie Urzędu Miasta i Gminy Strzelin, ul. Ząbkowicka 11, 57-100 
Strzelin w godzinach pracy Urzędu oraz na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Miasta i Gminy 
w Strzelinie - https://bip.gmstrzelin.finn.pl, w zakładce Ogłoszenia - Rok 2022. 

Dyskusje publiczne nad rozwiązaniami przyjętymi w projektach planów miejscowych oraz w pro-
gnozach oddziaływania na środowisko odbędą się w  dniu 15 grudnia 2022 r. w  siedzibie Urzędu 
Miasta i Gminy Strzelin, ul. Ząbkowicka 11, 57-100, sala nr 23 o godz. 12.00. 

Zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy, każdy, kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu miej-
scowego, może wnieść uwagi.

Zgodnie z art. 54. ust. 2 i 3 ustawy o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udzia-
le społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko, każdy kto 
kwestionuje ustalenia przyjęte w prognozie oddziaływania na środowisko, może wnieść uwagi.

Uwagi należy składać na piśmie do Burmistrza Miasta i Gminy Strzelin z podaniem imienia i nazwi-
ska lub nazwy jednostki organizacyjnej i adresu, oznaczenia nieruchomości, której uwaga dotyczy, 
w nieprzekraczalnym terminie do dnia 13 stycznia 2023 r.

Uwagi powinny zawierać także oświadczenie (zgodę) składającego, dotyczące przetwarzania 
i udostępniania danych osobowych na potrzeby procedury sporządzenia miejscowego planu zago-
spodarowania przestrzennego, zgodnie z Rozporządzeniem Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 
2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem 
danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 
95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych). 

Administratorem przetwarzanych danych osobowych na postawie ustawy z dnia 27 marca 2003 r. 
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (tj. Dz. U. z 2022 r. poz. 503 z późn. zm.) jest Burmistrz 
Miasta i Gminy Strzelin, ul. Ząbkowicka 11, 57-100 Strzelin. Dodatkowe informacje dotyczące ochrony 
danych osobowych mogą Państwo znaleźć na BIP Miasta i Gminy Strzelin, w zakładce Klauzule Informa-
cyjne – Klauzula informacyjna o przetwarzaniu danych osobowych -  https://bip.gmstrzelin.finn.pl/bip-
kod/18475281 lub bezpośrednio w Urzędzie Miasta i Gminy Strzelin, ul. Ząbkowicka 11, 57-100 Strzelin.

BURMISTRZA MIASTA I GMINY STRZELIN

zastanawiacie się nad rozpo-
częciem przygody z biegami na 
orientację, to gościęcicki las jest 

do tego idealnym miejscem. 
Atrakcji nie zabraknie również 

dla zaprawionych w bojach miło-
śników tej dyscypliny. To z wła-
śnie myślą o bardziej zaawan-
sowanych przygotowano dwa 
bardziej wymagające warianty. 

Szczegóły dotyczące tego 
bardzo ciekawego projektu part-
nerskiego, w którym oprócz 
naszej gminy i Aglomeracji 
Wrocławskiej, uczestniczy rów-
nież sąsiednia gmina Przeworno 
i Dolnośląski Związek Orientacji 
Sportowej, znajdują się na stro-
nie znajdzsiewlesie.pl. 

RED

Rozśpiewane
Złote Gody Pół wieku 

w małżeńskim 
związku



Nr 11(98) 25 listopada 2022

10

Szkoła w Ludowie Polskim ma już 75 lat. Jak 
Pani odbiera ten jubileusz i co on oznacza?  

- Szkoła jest dla mnie bardzo ważna. Poświęciłam jej 
większość zawodowego życia i jestem dumna, że pracu-
ję w placówce, która ma 75-letnie tradycje. Dodatkowo, 
patrząc na radość spotykających się tutaj absolwentów, 
utwierdzam się w przekonaniu, że szkoła jest ważna nie 
tylko dla mnie  ale również dla lokalnej społeczności. 
Siedemdziesiąt pięć to tylko liczba, ale jak sobie wy-
obrazimy, ile pokoleń przeszło w tym czasie przez na-
sze mury, daje to ogromną satysfakcję dla wszystkich, 
którzy przez te lata byli zaangażowani w budowę tego, 
czym jest teraz nasza szkoła.

Jakie kierunki cieszą się największą popularnością?
- Tradycją szkoły są kierunki rolnicze (technik rolnik, mechanik operator pojazdów 

i maszyn rolniczych). Ze względu na zmieniający się rynek pracy wyszliśmy z ofertami 
dla młodzieży i dorosłych, przebranżawiając się na wiele nowatorskich kierunków. Nie 
można natomiast stwierdzić, które z nich są najpopularniejsze, ponieważ zmienia się to na 
przestrzeni lat. Dawniej to był np. agrobiznes, później kierunki związane  z hotelarstwem 
i gastronomią, a teraz dużą popularnością cieszy się technik reklamy.

Wspomniała Pani o tradycji kierunków rolniczych. Wyróżnia państwa to, że 
kształcicie przyszłych rolników...

- Tak, nasza szkoła od zarania dziejów była rolniczą i mam nadzieję, że na zawsze kie-
runki związane z rolnictwem pozostaną w naszej ofercie. Ostatnio bardzo popularne stało 
się kształcenie dorosłych w kierunku rolniczym (kwalifikacyjny kurs zawodowy: ROL.04 
Prowadzenie produkcji rolniczej). W ostatnich latach mamy więcej chętnych niż miejsc 
w oddziałach dla dorosłych, ale młodzież też chętnie przychodzi do klas rolniczych.

Chętni do zapoznania się z ofertą Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicz-
nego w Ludowie Polskim mogą przyjść w dni otwarte. Proszę o nich opowiedzieć... 

- Możemy poszczyci się tym, że jako jedni z pierwszych w okolicy wymyśliliśmy Dzień 
Otwartych Drzwi, jako formę promocji szkoły. Z roku na rok staramy się urozmaicić ten 
dzień, aby był atrakcyjny dla młodzieży, ale również informujemy o kierunkach kształce-
nia, a przede wszystkim przekazujemy wiedzę absolwentom szkół podstawowych, która 
jest niezbędna w celu podjęcia optymalnej decyzji o kolejnym etapie edukacji. Organizu-
jemy m.in. pokazy kulinarne, zadania i konkursy z wiedzy i umiejętności ogólnotechnicz-
nych, gry edukacyjne, wystawy dotyczące kierunków kształcenia w naszej szkole, zabawy 
sportowe i wiele innych.

W ofercie szkoła proponuje również wiele ciekawych kursów...
- Od 2017 roku realizujemy projekt „Szkolnictwo zawodowe w Powiecie Strzelińskim 

bliżej rynku pracy”. W jego ramach młodzież szkolna ma możliwość uczestniczenia oraz 
zdobywania dodatkowych kwalifikacji na takich kursach jak: baristy, barmański, prawo 
jazdy kat. B, fotografii cyfrowej, filmowania DSHL, spawania blach i rur metodą MAG. 
Organizujemy również kursy podstawowe i uzupełniające z zakresu „Stosowania środków 
ochrony roślin” dla rolników.

Uczniowie CKZiU w Ludowie Polskim mają także możliwość wyjazdów zagra-
nicznych. Jak to wygląda?

 Dyrektorem Centrum Kształcenia 
Zawodowego i Ustawicznego 
w Ludowie Polskim jest Anna Banaś

Pasowani na ucznia i rycerza 
W ostatnim czasie w gminnych szkołach podstawowych odbyły się uroczyste pasowania na 

ucznia. W poprzednim numerze publikowaliśmy informacje z czterech placówek oświatowych. 
Pod koniec października uroczystość odbyła się również w Publicznej Szkole Podstawowej 
nr 5 w Strzelinie. Zgodnie z wieloletnią tradycją, nawiązującą do patrona szkoły księcia Bolka 
I Świdnickiego, pierwszoklasiści zostali pasowani nie tylko na uczniów, ale też na bolkowych ry-
cerzy. W ceremonii pasowania i ślubowania uczestniczyli wyraźnie wzruszeni rodzice uczniów 
trzech pierwszych klas, a aktu pasowania dokonały: burmistrz Dorota Pawnuk oraz dyrektor 
PSP n 5 - Sylwia Koperska ze swoją zastępczynią Heleną Kasperkiewicz. Oczywiście w progra-
mie uroczystości nie mogło zabraknąć nastrojowej oprawy artystycznej, a pierwszaki pięknie 
odśpiewały hymny: Polski oraz szkoły.

RED

Zgodnie z tradycją szkoły pierwszoklasiści są nie tylko pasowani na uczniów, ale też na bolkowych rycerzy

Nagroda za wieloletnią 
pracę w oświacie

W tym roku z okazji Dnia Edukacji Narodowej nagroda Dolnośląskiego Kuratora Oświa-
ty została przyznana Grażynie Ziółkowskiej. Nagrodzona była związana z oświatą ponad 40 
lat. Do końca sierpnia 2022 r. pełniła funkcję dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej nr 
5 w Strzelinie. Zawsze dbała o wła-
ściwą atmosferę pracy, motywowała 
swoich pracowników do podnoszenia 
kompetencji zawodowych oraz do pra-
cy zespołowej. Wspierała wszelkie ini-
cjatywy nauczycieli oraz organu prowa-
dzącego szkołę w zakresie rozwijania 
umiejętności, zdolności i pasji uczniów. 
Dbała o zapewnienie warunków do ich 
wszechstronnego rozwoju, kształcenia 
szacunku dla środowiska naturalnego, 
poczucia tożsamości narodowej oraz 
więzi z miejscem zamieszkania i z wła-
snym regionem. Podkreślała potrzebę 
działań prozdrowotnych, profilaktycz-
nych, a także współpracowała z lokal-
nymi instytucjami odpowiedzialnymi 
za bezpieczeństwo. Współpracowała 
także ze środowiskiem lokalnym, re-
prezentowała szkołę na zewnątrz 
i dbała o jej promocję. Zawsze starała 
się o poprawę warunków funkcjono-
wania placówki, korzystając z projek-
tów unijnych. Grażyna Ziółkowska 
może poszczycić się licznymi osią-
gnięciami, a nagroda Dolnośląskiego 
Kuratora Oświaty jest godnym uho-
norowaniem jej wieloletniej pracy. 
Gratulujemy i życzymy zasłużonego 
odpoczynku na emeryturze.

RED
Grażyna Ziółkowska odebrałą nagrodę z rąk Dolnośląskiego Kuratora Oświaty 
Romana Kowalczyka

Grażyna Ziółkowska wyróżniona 
przez Dolnośląskiego Kuratora Oświaty

- To jest kolejna rzecz, którą bardzo chętnie się chwalimy. Od 
ponad 30. lat prowadzimy wymianę młodzieży w celu organizacji 
praktyk zawodowych. Zaczęło się to od wymiany z Niemcami tj. 
Szkołą Justus von Liebig Schule z Hanoweru na kierunkach rolni-
czych, następnie, w oparciu o program Leonardo da Vinci. Obec-
nie nasza młodzież wyjeżdża do krajów całego świata (Włochy, 
Hiszpania, Grecja) w ramach programu Erasmus+.  Zagraniczne 
praktyki cieszą się wielką popularnością. Dla nas najważniejszy jest 
aspekt dydaktyczny, ponieważ młodzież rozwija wiedzę i umiejętno-
ści w rzeczywistych warunkach pracy, ale trzeba również zaznaczyć 
aspekt kulturowy, czyli poznawanie języka, kultury, tradycji i zwy-
czajów poszczególnych krajów. 

Ważne są też dla was akcje społeczne. W jakie przedsię-
wzięcia angażujecie się?

- Szkoła od zawsze stara się budować w młodzieży poczucie obowiązku społecznego. Uczest-
niczymy w akcjach charytatywno-społecznych oraz w organizowaniu różnych akcji. Przykładami 
są: Pola Nadziei, DKMS, Rakoobrona, czy Mogiłę pradziada ocel od zapomnienia.

A takim naszym indywidualnych projektem jest stworzenie we własnym zakresie wóz-
ka biegowego dla osób z niepełnosprawnościami. Ponadto wielokrotny udział naszych 
nauczycieli i uczniów we współpracy z Fundacją Biegaj dla Zdrowia w: realizacji projek-
tu #TyTeżMożesz (wykonanie 15 wózków oraz wspólne spacery z osobami z niepełno-
sprawnościami oraz ich opiekunami w Karpaczu, Białym Kościele, Spalonej, Miliczu); II 
Biegu Para(mi) we Wrocławiu organizowanym przez FUNDACJĘ FIZJOTRITERAPIA 
FOLLOW YOUR DREAMS; Dolnośląskim Dniu Godności Osób z Niepełnosprawno-
ścią organizowanym przez Urząd Marszałkowski we Wrocławiu; biegu dla dzieci BUMKids 
(BUM – Bieg Uniwersytetu Medycznego). Nasza szkoła otrzymała nominację w kategorii 
„Instytucja” w XVII Edycji Konkursu LODOŁAMACZE 2022. To ogromne wyróżnienie 
dla nas. Nasza placówka posiada również certyfikat „Szkoła przyjazna dla sprawiedliwego 
handlu” (FAIR TRADE) oraz certyfikat „Eko Szkoły 2022”. 

A jakie są plany rozwoju szkoły?
- Jeżeli chodzi o współpracę, to podejmujemy ją z różnymi instytucjami, organizacjami 

oraz zakładami pracy. Są to zarówno gospodarstwa rolne, agencje reklamowe, hotele, zakła-
dy gastronomiczne, jak i uczelnie wyższe, instytucje tj. Powiatowy Urząd Pracy, SOK, SSEP 
oraz stowarzyszenia np. Św. Celestyn i Aeroklub Jeleniogórski. W najbliższej przyszłości 
planujemy podpisać współpracę z Hotelem Monopol we Wrocławiu. 

Ponadto od początku września bieżącego roku proponujemy dwa nowe kierunki kształ-
cenia - technik spedytor (innowacja klasa mundurowa) oraz technik grafiki i poligrafii cyfro-
wej. Mam nadzieję, że młodzież szkół podstawowych skorzysta z nowej oferty kształcenia.

Jakie są jeszcze powody, dla których warto postawić na CKZiU w Ludowie Polskim?
- Może to będzie trochę przewrotne, ale uważam, że nie ma drugiej takiej szkoły, która 

jednocześnie będąc przyjazna dla młodzieży, pozwala spędzać miło czas, a także rozwijać 
indywidualne zainteresowania, kształtować, w dobrym tego słowa znaczeniu, charakter.

Dziękuję za rozmowę.
- Również dziękuje. Na koniec chce podkreślić, że jestem dumna z pracy i zaangażowania 

moich nauczycieli, które odzwierciedla się w sympatii i wdzięczności absolwentów. Dosko-
nale to było widoczne podczas uroczystości 75-lecia szkoły.

Rozmawiał
Bartosz Ślusarz

GALA ŻYCZLIWOŚCI
Niezwykłe wydarzenie odbyło się 18 listopada w Publicznej Szkole Podstawowej nr 5 im. Bolka I Świdnickiego. Dyrekcja, 

Rada Rodziców i cała szkolna społeczność podziękowała słowem, gestem i piosenką wszystkim ludziom dobrej woli, którzy 
od lat niezmiennie wspierają działalność szkoły na różnym polu. Do inicjatywy włączyli się nauczyciele, rodzice, obsługa 
szkoły i uczniowie. Na uroczystość zaproszono 200 firm i osób prywatnych. Gościem honorowym była burmistrz Miasta 
Strzelina Dorota Pawnuk. Przybyli zostali ugoszczeni w pięknie udekorowanej sali gimnastycznej, gdzie po części oficjalnej 
czekał na nich pyszny poczęstunek, który pozwolił na chwilę  spokojnej rozmowy w gronie znajomych i przyjaciół.  Darczyń-
cy zostali uhonorowani dyplomami z miłymi słowami podziękowań i pięknymi kwiatami. Imprezę uświetnili występami liczni 
artyści, których talenty ujawniły się zarówno wśród uczniów szkoły, jak i rodziców. Wierszem i piosenką wyrazili wdzięczność 
szkolnym przyjaciołom. Niespodzianką były występy grona pedagogicznego, wśród którego, jak się okazało, drzemią liczne, 
wokalne talenty. Spośród uczniów szkoły na scenie pojawili się: Weronika Romanowska, Tosia Dudek, Emilia Skrzyniarz, 
Amelia Jurek, Lena Musielińska, Julia Wiatrowska, Igor Marcinowski, Kacper Smoliński, bracia Jan i Stanisław Szajgin, Maja 
Gabinowska, Dawid Noworycki, Adam Kaczmarek, Hanna Stępień. Część artystyczną przygotowały Katarzyna Stopa oraz 
Barbara Zaręba. Galę w wielkim stylu poprowadzili wicedyrektor Helena Kasperkiewicz i wiceprzewodniczący Rady Rodzi-
ców Marcin Suchara.

Serdeczne podziękowania wszystkim, którzy przyczynili się do tego, że gala nabrała tak wyjątkowego charakteru.
                                                                                                                Barbara Zaręba

 

„Nie ma 
drugiej 
takiej 

szkoły”
Wykształciła już kilka pokoleń

Szkoła w Ludowie Polskim może poszczycić się bogatą historią. W tym roku placówce o rolniczych korzeniach stuknęło 75 
lat. O przeszłości, zmieniającej się popularności kierunków, a także planach rozmawialiśmy z dyrektorem Anną Banaś. 
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OGŁOSZENIE
BURMISTRZA MIASTA I GMINY STRZELIN

o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

 MIKOSZÓW – CUKROWNIA
oraz 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
STRZELIN - CUKROWNIA

Na podstawie art. 17 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (tekst jednolity Dz. U. z 2022 r., poz. 503) zawiadamiam o podjęciu uchwał:
1) Nr L/677/22 z dnia 27 września 2022 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowe-
go planu zagospodarowania przestrzennego MIKOSZÓW – CUKROWNIA, obejmującej teren 
części działki 126/1, obręb Mikoszów.
2) Nr L/678/22 z dnia 27 września 2022 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowe-
go planu zagospodarowania przestrzennego STRZELIN – CUKROWNIA, obejmującego tereny 
działek nr: 11, 12, 13, 14 i 15, obręb miasto Strzelin.

Zainteresowani mogą zgłaszać wnioski do wyżej wymienionych planów miejscowych. 
Wnioski należy składać na piśmie w Urzędzie Miasta i Gminy Strzelin, ul. Ząbkowicka 11, 57-
100 Strzelin, w terminie 21 dni od daty ukazania się niniejszego ogłoszenia.

Wniosek powinien zawierać nazwisko, imię, nazwę i adres wnioskodawcy, przedmiot wnio-
sku oraz oznaczenie nieruchomości, której dotyczy.

Jednocześnie na podstawie art. 39 ust 1 pkt 1, art. 46 ust 1 i art. 51 ust. 1 ustawy z dnia 3 
października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społe-
czeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (tekst jednolity 
Dz. U. z 2022 r., poz. 1029) zawiadamiam o przystąpieniu do opracowania w ramach strategicz-
nej oceny oddziaływania na środowisko prognoz oddziaływania na środowisko do projektów: 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego MIKOSZÓW – CUKROWNIA oraz miej-
scowego planu zagospodarowania przestrzennego STRZELIN - CUKROWNIA. 

W związku z art. 39 ust.1 pkt 3 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informa-
cji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach 
oddziaływania na środowisko zawiadamiam, że każdy może złożyć uwagi i wnioski w zakresie 
ochrony środowiska. Organem właściwym do rozpatrzenia uwag i  wniosków jest Burmistrz 
Miasta i Gminy Strzelin.

Wnioski i uwagi mogą być wnoszone w formie pisemnej na adres Urzędu Miasta i Gminy 
Strzelin, ul. Ząbkowicka 11, 57-100 Strzelin, ustnie do protokołu lub za pomocą środków komu-
nikacji elektronicznej bez konieczności opatrywania ich bezpiecznym podpisem elektronicz-
nym, z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej i adresu, oznaczenia 
nieruchomości, której uwaga lub wniosek dotyczy, w nieprzekraczalnym terminie 21 dni od 
daty ukazania się niniejszego ogłoszenia.

Wnioski powinny zawierać także oświadczenie wnioskodawcy dotyczące przetwarzania i udostępniania da-
nych osobowych na potrzeby procedury sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzen-
nego zgodnie z ustawą z dnia 24 maja 2018 r. o ochronie danych osobowych (Dz. U. z 2019 r., poz. 1781).

Burmistrz 
Miasta i Gminy Strzelin

- To jest kolejna rzecz, którą bardzo chętnie się chwalimy. Od 
ponad 30. lat prowadzimy wymianę młodzieży w celu organizacji 
praktyk zawodowych. Zaczęło się to od wymiany z Niemcami tj. 
Szkołą Justus von Liebig Schule z Hanoweru na kierunkach rolni-
czych, następnie, w oparciu o program Leonardo da Vinci. Obec-
nie nasza młodzież wyjeżdża do krajów całego świata (Włochy, 
Hiszpania, Grecja) w ramach programu Erasmus+.  Zagraniczne 
praktyki cieszą się wielką popularnością. Dla nas najważniejszy jest 
aspekt dydaktyczny, ponieważ młodzież rozwija wiedzę i umiejętno-
ści w rzeczywistych warunkach pracy, ale trzeba również zaznaczyć 
aspekt kulturowy, czyli poznawanie języka, kultury, tradycji i zwy-
czajów poszczególnych krajów. 

Ważne są też dla was akcje społeczne. W jakie przedsię-
wzięcia angażujecie się?

- Szkoła od zawsze stara się budować w młodzieży poczucie obowiązku społecznego. Uczest-
niczymy w akcjach charytatywno-społecznych oraz w organizowaniu różnych akcji. Przykładami 
są: Pola Nadziei, DKMS, Rakoobrona, czy Mogiłę pradziada ocel od zapomnienia.

A takim naszym indywidualnych projektem jest stworzenie we własnym zakresie wóz-
ka biegowego dla osób z niepełnosprawnościami. Ponadto wielokrotny udział naszych 
nauczycieli i uczniów we współpracy z Fundacją Biegaj dla Zdrowia w: realizacji projek-
tu #TyTeżMożesz (wykonanie 15 wózków oraz wspólne spacery z osobami z niepełno-
sprawnościami oraz ich opiekunami w Karpaczu, Białym Kościele, Spalonej, Miliczu); II 
Biegu Para(mi) we Wrocławiu organizowanym przez FUNDACJĘ FIZJOTRITERAPIA 
FOLLOW YOUR DREAMS; Dolnośląskim Dniu Godności Osób z Niepełnosprawno-
ścią organizowanym przez Urząd Marszałkowski we Wrocławiu; biegu dla dzieci BUMKids 
(BUM – Bieg Uniwersytetu Medycznego). Nasza szkoła otrzymała nominację w kategorii 
„Instytucja” w XVII Edycji Konkursu LODOŁAMACZE 2022. To ogromne wyróżnienie 
dla nas. Nasza placówka posiada również certyfikat „Szkoła przyjazna dla sprawiedliwego 
handlu” (FAIR TRADE) oraz certyfikat „Eko Szkoły 2022”. 

A jakie są plany rozwoju szkoły?
- Jeżeli chodzi o współpracę, to podejmujemy ją z różnymi instytucjami, organizacjami 

oraz zakładami pracy. Są to zarówno gospodarstwa rolne, agencje reklamowe, hotele, zakła-
dy gastronomiczne, jak i uczelnie wyższe, instytucje tj. Powiatowy Urząd Pracy, SOK, SSEP 
oraz stowarzyszenia np. Św. Celestyn i Aeroklub Jeleniogórski. W najbliższej przyszłości 
planujemy podpisać współpracę z Hotelem Monopol we Wrocławiu. 

Ponadto od początku września bieżącego roku proponujemy dwa nowe kierunki kształ-
cenia - technik spedytor (innowacja klasa mundurowa) oraz technik grafiki i poligrafii cyfro-
wej. Mam nadzieję, że młodzież szkół podstawowych skorzysta z nowej oferty kształcenia.

Jakie są jeszcze powody, dla których warto postawić na CKZiU w Ludowie Polskim?
- Może to będzie trochę przewrotne, ale uważam, że nie ma drugiej takiej szkoły, która 

jednocześnie będąc przyjazna dla młodzieży, pozwala spędzać miło czas, a także rozwijać 
indywidualne zainteresowania, kształtować, w dobrym tego słowa znaczeniu, charakter.

Dziękuję za rozmowę.
- Również dziękuje. Na koniec chce podkreślić, że jestem dumna z pracy i zaangażowania 

moich nauczycieli, które odzwierciedla się w sympatii i wdzięczności absolwentów. Dosko-
nale to było widoczne podczas uroczystości 75-lecia szkoły.

Rozmawiał
Bartosz Ślusarz

GALA ŻYCZLIWOŚCI
Niezwykłe wydarzenie odbyło się 18 listopada w Publicznej Szkole Podstawowej nr 5 im. Bolka I Świdnickiego. Dyrekcja, 

Rada Rodziców i cała szkolna społeczność podziękowała słowem, gestem i piosenką wszystkim ludziom dobrej woli, którzy 
od lat niezmiennie wspierają działalność szkoły na różnym polu. Do inicjatywy włączyli się nauczyciele, rodzice, obsługa 
szkoły i uczniowie. Na uroczystość zaproszono 200 firm i osób prywatnych. Gościem honorowym była burmistrz Miasta 
Strzelina Dorota Pawnuk. Przybyli zostali ugoszczeni w pięknie udekorowanej sali gimnastycznej, gdzie po części oficjalnej 
czekał na nich pyszny poczęstunek, który pozwolił na chwilę  spokojnej rozmowy w gronie znajomych i przyjaciół.  Darczyń-
cy zostali uhonorowani dyplomami z miłymi słowami podziękowań i pięknymi kwiatami. Imprezę uświetnili występami liczni 
artyści, których talenty ujawniły się zarówno wśród uczniów szkoły, jak i rodziców. Wierszem i piosenką wyrazili wdzięczność 
szkolnym przyjaciołom. Niespodzianką były występy grona pedagogicznego, wśród którego, jak się okazało, drzemią liczne, 
wokalne talenty. Spośród uczniów szkoły na scenie pojawili się: Weronika Romanowska, Tosia Dudek, Emilia Skrzyniarz, 
Amelia Jurek, Lena Musielińska, Julia Wiatrowska, Igor Marcinowski, Kacper Smoliński, bracia Jan i Stanisław Szajgin, Maja 
Gabinowska, Dawid Noworycki, Adam Kaczmarek, Hanna Stępień. Część artystyczną przygotowały Katarzyna Stopa oraz 
Barbara Zaręba. Galę w wielkim stylu poprowadzili wicedyrektor Helena Kasperkiewicz i wiceprzewodniczący Rady Rodzi-
ców Marcin Suchara.

Serdeczne podziękowania wszystkim, którzy przyczynili się do tego, że gala nabrała tak wyjątkowego charakteru.
                                                                                                                Barbara Zaręba

 

W piątek, 28 października w Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Ludowie Polskim hucznie świętowa-
no jubileusz 75-lecia szkoły.

Z tej okazji społeczność szkolna przygotowała uroczystą akademię z bogatym programem artystycznym oraz ciekawe wystawy tematyczne nawiązujące 
nie tylko do bogatej historii placówki, ale też do teraźniejszej działalności i oferty edukacyjnej.

Podczas części oficjalnej, życzenia i gratulacje złożyła na ręce dyrektora placówki Anny Banaś - burmistrz Dorota Pawnuk. - O jakości pracy szkoły naj-
lepiej świadczą kolejne pokolenia absolwentów, które umiejętnie odnajdują się na rynku pracy, potwierdzając to, że wasza placówka wykonuje 
rzetelną i skuteczną pracę. Absolwenci 
szkoły w Ludowie Polskim pełnili i nadal 
pełnią wiele ważnych i eksponowanych 
funkcji m.in. w samorządach i biznesie, 
a ludzie związani ze szkołą zawsze z sza-
cunkiem i sympatią wspominają edukację 
w państwa szkole. Sama miałam i nadal 
mam przyjemność pracować z wieloma 
osobami, które są absolwentami szkoły 
w Ludowie Polskim. I bardzo sobie cenię 
tę współpracę – takie słowa znalazły się liście 
gratulacyjnym szefowej gminy Strzelin. 

Wszyscy przemawiający oficjele podkreślali 
wyjątkowość szkoły, która kształci m.in. przy-
szłych rolników. Gratulacje i życzenia złożyli 
jeszcze m.in. wicestarosta Marek Mierzwiński, 
Wójt Gminy Borów Waldemar Grochow-
ski, Burmistrz Miasta i Gminy Wiązów Jerzy 
Krochmalny, Dyrektor Strzelińskiego Ośrod-
ka Kultury Sylwia Korczyńska, która jest ab-
solwentką szkoły w Ludowie Polskim, a także 
przedstawiciele partnerskiej, niemieckiej szko-
ły Justus von Liebig Schule z Hanoweru.

W piątkowym wydarzeniu, oprócz licznych 
oficjalnych gości, uczestniczyli również byli 
i obecni pracownicy szkoły oraz absolwenci. 
Ci ostatni mogli się przekonać co zmieniło się 
w szkole od czasów ich edukacji, odwiedzić 
swoje klasy i porozmawiać z nauczycielami.

Warto podkreślić, że szkoła bardzo solidnie 
i kreatywnie przygotowała się do swojego 
wielkiego święta. W klasach przygotowano 
bardzo ciekawe ekspozycje pokazujące np. 
zainteresowania i pasje zarówno uczniów, 
jak i nauczycieli. Po zakończeniu akademii 
gości zaproszono na poczęstunek do szkol-
nego internatu. 

- Dziękujemy naszym gościom, którzy 
swoim przybyciem uświetnili uroczy-
stość, byli z nami, złożyli wiele wspania-
łych życzeń i gratulacji, obdarzali ciepłym 
słowem i uśmiechem. Dziękujemy za 
słowa uznania i wiele wzruszeń, za to, 
że byliście państwo z nami, i że wspól-
nie mogliśmy się spotkać i świętować ten 
piękny jubileusz - takie zdanie znalazło się 
w fejsbukowym poście zamieszczonym na 
profilu Szkoły w Ludowie Polskim. Można 
tam znaleźć również materiał filmowy z wy-
powiedziami uczniów i absolwentów szkoły. 
Zachęcamy do oglądania.

RED  

Wykształciła już kilka pokoleń
Szkoła w Ludowie Polskim może poszczycić się bogatą historią. W tym roku placówce o rolniczych korzeniach stuknęło 75 
lat. O przeszłości, zmieniającej się popularności kierunków, a także planach rozmawialiśmy z dyrektorem Anną Banaś. 

W gali uczestniczyły m.in. Dyrektor PSP nr 5 Sylwia Koperska oraz przedstawi-
cielka rady rodziców Izabela Kurc - Kuriata

Piękna akademia 
i ciekawe ekspozycje Szkoła w Ludowie ma 75 lat

Uroczystą akademię prowadzili nauczyciele i uczniowie CKZIU

Życzenia i gratulacje od strzelińskiego 
samorządu złożyła burmistrz Dorota 
Pawnuk
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Z życia sołectw

Koło Gospodyń Wiejskich Gościęcic działa już od 10. lat. Impreza z okazji ju-
bileuszu obfitowała w smaczne jedzenie, muzykę i dobre humory. Był rów-
nież piętnastokilogramowy tort, no i oczywiście życzenia i prezenty... 

 
W sobotę, 29 października w gościęcickiej świetlicy odbyła się impreza z okazji jubile-

uszu 10-lecia tamtejszego Koła Gospodyń Wiejskich. Wydarzenie zorganizowali członko-
wie koła przy wsparciu Burmistrz Miasta i Gminy Strzelin Doroty Pawnuk, Strzelińskiego 
Ośrodka Kultury oraz miejscowych radnych, sołtysa i sympatyków koła. Na początku 
gości przywitała przewodnicząca, a zarazem założycielka KGW, Anna Jankowska. W kil-
ka zdaniach przedstawiła historię i najważniejsze osiągnięcia koła. Później przyszedł czas 
na życzenia i dyplomy, które przekazali m.in. burmistrz Dorota Pawnuk, Prezes Woje-
wódzkiego Związku Rolników, Kółek i Organizacji Rolniczych we Wrocławiu Eugeniusz 
Chrzan oraz przedstawiciele Dolnośląskiej Izby Rolniczej Marek Brusiło i Tomasz Osow-
ski. Wśród gości oprócz przedstawicieli różnych instytucji nie zabrakło również zaprzy-
jaźnionych kół gospodyń wiejskich z Gęsińca, Krzywiny i Białego Kościoła, a także gminy Kobierzyce. Głównym punktem programu, jak na urodziny przystało, był tort. Piętnastokilogramowego 
o smakach kremu sułtańskiego i tzw. pijanej śliwki (suszone śliwki z alkoholem) upiekły członkinie koła. Oczywiście organizatorzy zadbali o bogate menu, a na stołach znalazły się m.in. bigos, gulasz 
z dzika, pierożki, mięso pieczone na ciepło i zimno, pieczone ziemniaki, sałatki, jajka, barszcz z pasztecikami, grzyby, wędliny itp. Całość dopełniały napoje i toastowy szampan. Podczas imprezy 
dominowały wspólny śpiew, muzyka taneczna i ludowa przy akordeonie, a także tańce. 

KGW z Gościęcic otrzymało tego dnia wiele prezentów. Wśród nich znalazły się m.in. warnik, czajnik elektryczny, podgrzewacz do zup, kosze pełne słodyczy, kwiaty, bon na zakupy i spe-
cjalnie na tę okazję zrobione pamiątki ścienne ze specjalnymi dedykacjami i wierszykami od kół. Goście mieli możliwość również wpisania życzeń do kroniki gościęcickiego koła. Za naszym 
pośrednictwem członkowie KGW w Gościęcicach dziękują nie tylko za prezenty, ale także za pomoc przy organizacji wydarzenia. 

JOS

Jubileusz był doskonałą okazją do podziękowań, składania życzeń i wręczania prezentów

W przyszłorocznym sołeckim budżecie Warkocza znalazło się kilka ważnych zadań. 
Wśród nich są m.in. doprowadzenie wody do wiaty rekreacyjnej, a także zakup pia-
skownicy, gdyż we wsi w ostatnim czasie urodziło się sporo dzieci. Mieszkańcy są 
zadowoleni z remontu drogi, o który starali się od dłuższego czasu. Priorytetową 
kwestią pozostaje naprawa chodnika przy drodze powiatowej…

W „Nowinach Strzelińskich” prezentujemy sołectwa gminy Strzelin. Tym razem od-
wiedziliśmy Warkocz. To miejscowość licząca ok. 200. mieszkańców. Sołtysem od ponad 
trzech lat jest Małgorzata Łozińska. Skład rady sołeckiej uzupełniają Szymon Głogowski 
(przewodniczący), Stanisława Musielska oraz Zofia Domańska. Mimo że miejscowość 
nie jest liczna, to w ostatnim czasie urodziło się sporo dzieci. – Mamy ponad 20. dzieci 
w przedziale wiekowym od niemowlaka do 11. lat. Jeszcze kilka lat temu najmłod-
szych mieszkańców była garstka, obecnie organizacja mikołajek to już większe 
przedsięwzięcie – podkreśla Małgorzata Łozińska. Przyrost naturalny sołectwa to za-
sługa przede wszystkim młodych rodzin, które przeprowadziły się do Warkocza. 

W miejscowości odbywają się różne imprezy. Sztandarowym wydarzeniem jest czerw-
cowy piknik rodzinny połączony z Dniem Dziecka. Najmłodsi mogą liczyć nie tylko na 
dmuchańce, ale także mnóstwo innych atrakcji jak np. wata cukrowa, popcorn, malowanie 
twarzy, zabawy z animatorem itp. Od niedawna do kalendarza imprez dołączyło święto-
wanie halloween. – Zabawę dla dzieci zorganizowały mamy – mówi sołtys. W tym 
roku odbędą się jeszcze mikołajki (organizowane dzięki uprzejmości pań z koła gospodyń 
wiejskich), zabawy dla dorosłych z okazji andrzejek, sylwestra.

Na co wydadzą pieniądze? 
W ramach funduszu sołeckiego Warkocz otrzyma na przyszły rok blisko 22 tys. zł. 

Mieszkańcy zdecydowali o przeznaczeniu 10 tys. zł na doprowadzenie wody do wiaty 
rekreacyjnej, usytuowanej przy placu zabaw. – Podczas organizacji różnych spotkań 
nie mamy możliwość m.in. umycia naczyń. Zabieramy je do domów. Nie pro-
wadzimy wynajmów, więc woda byłaby wykorzystywana wyłącznie na potrzeby 
naszych spotkań w wiacie. Z uwagi na to, że wiata nie ma stałego ogrzewania, 
zimą musielibyśmy zakręcać zawór wodociągowy, aby woda nie zamarzła. Waż-
ną kwestią jest również odprowadzenie ścieków, które musiałyby odpływać do 
szamba zbiorczego, który znajduje się na terenie wsi – wyjaśnia sołtys . W sołeckim 
budżecie znalazło się również 6500 zł na zakup piaskownicy, która ma zostać ustawiona 
na placu zabaw. – Mamy sporo malutkich dzieci, więc ta inwestycja na pewno bę-
dzie z korzyścią dla nich. Zakupimy piaskownicę zamykaną, żeby koty nie zrobiły 
sobie tam kuwety. Jeśli wystarczy nam pieniędzy to dokupimy jeszcze jedno urzą-
dzenie  – doprecyzowuje sołtys. Mieszkańcy zdecydowali również o przeznaczeniu 2000 
zł na utrzymanie zieleni. – W Warkoczu rozmieszczonych mamy kilkanaście donic. 
Dzięki nasadzeniom wioska wygląda estetycznie. Z tej puli wykorzystujemy rów-
nież środki na koszenie trawy, serwis kosiarki, a także dbanie o skwerek przy przy-
stanku autobusowym – informuje. W wydatkach sołeckich znalazło się również 1500 zł 
na wynajęcie przenośnej toalety typu toi toi. Jak się okazuje, takie rozwiązanie doskonale 
sprawdza się podczas wioskowych imprez. – Dzięki temu mamy zabezpieczenie sani-
tarne. Toaleta stoi przy placu zabaw od maja do końca września. Z uwagi na długi 

czas wynajęcia płacimy stosunkowo mało. W tym 
roku wyszło nam około 900 zł. Biorąc pod uwagę 
fakt, że opłata dotyczy nie tylko wynajęcia, ale także 
obsługi i transportu, to oferta jest atrakcyjna – pod-
kreśla. Pozostała część funduszu sołeckiego (blisko 1900 
zł) zostanie przeznaczona na organizację imprez. – War-
to podkreślić, że wśród sołectw gminy Strzelin na 
tego rodzaju działalność wydajemy jedną z mniej-
szych kwot. Wolimy inwestować w zadania, które 
zapewnią rozwój wsi. Mimo to organizujemy sporo 
wydarzeń kulturalno-rozrywkowych. Te imprezy 
organizujemy własnymi siłami i wspomagamy się 
budżetem Koła Gospodyń Wiejskich – stwierdza 
Małgorzata Łozińska. 

Warto zaznaczyć, że w Warkoczu przeprowadzono 
w ostatnim czasie inwestycję, na którą czekano od lat. 
Gmina Strzelin kilka miesięcy temu, po intensywnych 
staraniach, przejęła działkę od wrocławskiego oddziału 

Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa, a następnie ze sporym wsparciem tej instytucji 
(87% kosztów zadania) zrealizowała remont drogi prowadzącej do budynków po byłym 
PGR (więcej o tym w artykule na str. 4). – Bardzo cieszymy się, że naprawiono dziura-
wą nawierzchnię, bo poruszanie się nią stanowiło duży problem. W budynku, do 
którego prowadzi droga, mieszka kilkanaście rodzin, ale korzystają z niej również 
inni mieszkańcy, ponieważ znajdują się tam garaże – przyznaje sołtys. 

Jedną z pilnych wioskowych potrzeb jest budowa chodnika przy drodze powiatowej. 
Chodzi o ok. 200-metrowy odcinek. Temat remontu ciągnie się już od jakiegoś czasu. – 
Gmina Strzelin kupiła materiał, a Powiat Strzeliński miał zrealizować inwestycję. 
Wykonano dwa podjazdy, po czym zmieniły się władze w Starostwie Powiatowym 
oraz Powiatowym Zarządzie Dróg w Strzelinie i remont nie został dokończony. 
W ubiegłym miesiącu strzeliński samorząd zwrócić się do powiatowego z prośbą 
o uwzględnienie w przyszłorocznym budżecie środków na tę inwestycję w podzia-
le na etapy. Liczymy, że uda się to wykonać – informuje Małgorzata Łozińska. 

Wśród planowanych mniejszych inwestycji w niedalekiej przyszłości sołectwo zamierza 
zmienić oświetlenie w wiacie rekreacyjnej. – Chcemy zamontować oszczędne oświe-
tlenie typu LED i niżej zamontować lampy, aby dzieci mogły pracować na za-
jęciach w bardziej komfortowych warunkach – twierdzi. Środki na ten cel zostaną 
przeznaczone z budżetu KGW. Warto również dodać, że niedawno zewnętrznej firmie 
zlecono przeprowadzenie w wiacie fumigacji. To zabieg zwalczania szkodników w drew-
nie (w tym przypadku - spuszczel pospolity) za pomocą gazu.  

Z wioskowych ciekawostek warto odnotować, że od kilku lat działalność prowadzi 
Koło Gospodyń Wiejskich. Dzięki zawiązaniu struktury członkom udało się uzyskać do-
finansowania z Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. – Z tych środków 
zakupiliśmy sprzęt do wiaty np. frytkownice beztłuszczową, gofrownicę, mikrofa-
lówkę, naczynia, ekspres do kawy itp. Jeżeli uda się doprowadzić wodę do wiaty to 
myślę, że kolejnym zakupem będzie zmywarka – wymienia sołtys. 

Jakub Olejnik

Sen z powiek spędza remont chodnika 

Sołtysem Warkocza od kilku lat jest Małgo-
rzata Łozińska

Świętowali 
w Gościęcicach Jubileusz z ludową muzyką i pysznymi potrawami
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Minęło 10 lat działal-
ności Koła Gospodyń 
Wiejskich w Gościęcicach, 
którego jest Pani prze-
wodniczącą. Jakie były 
okoliczności powstania?

- Pomysł na utworzenie 
koła kiełkował mi w głowie 
od jakiegoś czasu. W lutym 
2012 r. zaprosiłam kilka ko-
biet na kawę i zaczęłyśmy 
rozmawiać na ten temat. 
Miesiąc później zorgani-
zowaliśmy spotkanie pod 
remizą, a później wszystko 
potoczyło się bardzo szyb-
ko. Skontaktowaliśmy się 
z prezesem Wojewódzkiego 
Związku Rolników, Kółek 
i Organizacji Rolniczych we 
Wrocławiu Eugeniuszem 
Chrzanem, który wszystko 
objaśnił i dostarczył doku-
menty potrzebne do założenia koła. 

Tak naprawdę to była reaktywacja, bo w powojennej 
historii miejscowości koło już funkcjonowało…

- Tak. Pod koniec lat 50. XX w. w Polsce zakładano pierwsze 
KGW. W Gościęcicach powstało około 1962 r. W kole dzia-
łały nasze mamy. Spotykały się bardzo często przy różnych 
okazjach i pracach. Było to np. przebieranie fasoli, wykopki, 
pierzawki (dawny zwyczaj darcia pierza, które później wyko-
rzystywano na poduchy i pierzyny – red.). Tym spotkaniom 
zawsze towarzyszyły: śpiew, opowiadania i dobry humor. My, 
jako dzieci, wyrastałyśmy w tym środowisku. Zapisywałam 
nawet słowa piosenek ludowych, które wtedy śpiewano. Do 
dzisiaj je wykorzystujemy. Koło działało do końca lat 70. XX 
w. Nasza reaktywacja wynikała też z tego, że z rozrzewnieniem 
i nostalgią wspominałyśmy tamte czasy. Działalność koła bar-
dzo integrowało całą wieś. Chciałyśmy do tego wrócić. 

Od początku reaktywacji było pełne zaangażowanie 
mieszkanek w działalność?

- Tak. Dziewczyny były bardzo chętne do działania. Zresztą 
to pokazują pierwsze osiągnięcia, bo już jesienią 2012 r. wzię-
łyśmy udział III edycji Jarmarku Produktu Lokalnego w Strze-
linie. Wygrałyśmy Kociołkiem Skrzętnej Gospodyni konkurs 
w kategorii Gastronomia.

Kolejne lata to pasmo sukcesów gościęcickiego koła. 
W ciągu dekady zebrałyście ich sporo. Które dla was 
stanowią szczególną wartość?

- Myślę, że w ciągu tych dziesięciu lat uzbierałyśmy dziesiątki 
nagród i wyróżnień. Wszystkie nasze osiągnięcia, ale również 
ciekawostki z regionu, umieszczamy w kronice, którą skrupu-
latnie prowadzimy od początku. Wracając do tych największych 
osiągnięć to dużą satysfakcją dla nas było własnoręczne uszy-
cie strojów. Zaprojektowałyśmy i wykonałyśmy 11 kompletów. 
Dzięki temu w tamtym czasie jako pierwsze koło w powiecie 
strzelińskim, a jedne z nielicznych w województwie mogłyśmy 
pochwalić się własnymi strojami. Potem przyszedł czas na kon-
kurs Kulinarne Dziedzictwo Dolnego Śląska, gdzie zajęłyśmy III 
miejsce za zupę z pokrzywy i granitowego pieroga z kasztanami. 
Kolejnym osiągnięciem był kalendarz, który wykonałyśmy we 
współpracy z Moniką Bojsan i innymi, w tym z burmistrz Strze-
lina Dorotą Pawnuk. Nasze koło było również pomysłodawcą 
Turnieju Kół Gospodyń w naszym powiecie. Odbyło się kilka 
edycji, ale niestety, jego organizacja została przerwana. Jesteśmy 

Koło Gospodyń Wiejskich w Gościęcicach, z przewodniczącą Anną Jankowską (druga od lewej), bierze udział w wielu różnych konkursach kulinarnych

Występują 
w teledyskach, 
telewizji, 
a ich potrawy 
doceniają 
doświadczeni 
kucharze

Kulinarna dekada gościęcickiego koła
Niewątpliwie to jedno z  prężniej działających Kół Gospodyń Wiejskich w  naszej gminie. W  tym roku gospodynie 
z Gościęcic świętują 10-lecie. Dekada działalności obfituje w dziesiątki osiągnięć, a wśród nich są nie tylko nagrody 
w konkursach, ale także udział koła w telewizji, m.in. Pytaniu Na Śniadanie, Teleexpressie. Członkinie wystąpiły na-
wet w muzycznym teledysku. Z przewodniczącą Anna Jankowską rozmawialiśmy nie tylko o wspomnianych wyżej 
sukcesach, ale także o początkach działalności, specjalności kulinarnej koła – zupie z kasztanów oraz problemach. 

również dumne, że m.in. dzięki naszej pracy wioska zdobyła III 
miejsce w corocznym konkursie Najpiękniejsza Wieś Dolnoślą-
ska. Ostatnim sporym osiągnieciem było zdobycie II miejsca 
podczas Festiwalu Kół Gospodyń Wiejskich „Polska od Kuch-
ni”. Nagrodę otrzymałyśmy za zupę z kasztanów jadalnych. 
Tych nagród jest mnóstwo i nie sposób wybrać kilka. 

Dodatkowo wiele razy występowałyśmy w telewizji, 
a nawet brałyście udział w teledysku…

-  Tak. Zaczęło się od programu Jana Kędzierskiego „Teraz 
Wieś” w TVP3 Wrocław, gdzie robiłyśmy pierogi. Później po-
sypały się kolejne propozycje. Kilka razy występowałyśmy ze 
swoimi wypiekami, przetworami w Telewizji Wrocław, Pytaniu 
Na Śniadanie, a nawet mówiono o nas w Teleexpressie. Otrzy-
maliśmy również propozycje wystąpienia w teledysku zespołu 
Klezmafour „W górę”. To było bardzo ciekawe doświadcze-
nie. Wybrałyśmy się nawet kiedyś na koncert tego zespołu do 
Synagogi Pod Białym Bocianem we Wrocławiu. Rozpoznano 
nas tam, co było też bardzo miłe. 

Nieobca jest wam również działalność charytatywna…
- Kilka razy w miesiącu włączamy się w różnego rodzaju ak-

cje. Nagrodę z konkursu „Z Ko(t)ła Gospodyni” przekazały-
śmy na chore dzieci z naszej wsi. Wcześniej lepiłyśmy pierogi 
na sprzedaż z przeznaczeniem na leczenie dziecka chorego na 
białaczkę. Włączamy się także w zbiórki nakrętek, ciuchów, 
pieniędzy w ramach Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. 
Brałyśmy czynny udział w zbiórce darów, które zawieźliśmy 
na Ukrainę, szyłyśmy maseczki na początku wybuchu pande-
mii koronawirusa. Stale współpracujemy i wspieramy lokalne 
Stowarzyszenie „Gramy o życie”.

Waszą specjalnością jest m.in. zupa z kasztanów. To 
dość nietypowa potrawa…

- Zdecydowanie. Od wielu lat zbierałyśmy kasztany, ale zwy-
kle smażyłyśmy i piekłyśmy je. Pomysł z zupą był spontanicz-
ny. Wszystko za sprawą wizyty telewizji, która trzy lata temu 
chciała nakręcić program o Gościęcicach jako wiosce tema-
tycznej – Krainie Smakowitego Kasztana. Chciałyśmy czymś 
zaskoczyć, dlatego padł pomysł na zupę. Zrobiłam ją i okaza-
ła się strzałem w dziesiątkę. To zupa inna, bardziej dla kone-
serów. Może posłużyć bardziej jako przystawka, choć jest syta 
i nie da się jej zjeść dużo. Otrzymujemy wiele pozytywnych 
opinii o tej potrawie. Podczas ostatniego konkursu w Jeleniej 
Górze w jury zasiadał Jakub Steuermark – kucharz znany z Py-

tania na Śniadanie. Gdy spró-
bował naszej zupy powiedział, 
że jadł już podobną w Paryżu, 
ale takiego smaku nawet Fran-
cuzi nie wydobyli z kasztanów. 
To było bardzo miłe. 

Koło może pochwalić się 
wieloma innymi wspa-
niałymi przepisami, np. 
potrawy z grzybów, zupa 
z wiśni, sałatki wiosenne, 
a ostatnio dołączył także 
gulasz z dzika. Kiedyś padł 
pomysł o wydaniu własnej 
książki kucharskiej. Czy 
pracujecie nad nią?

- Chcielibyśmy, ale braku-
je czasu, a przede wszystkim 
pieniędzy. Powstanie książki 
wiążę się z finansami – m.in. 
skład, wydanie. Gdyby udało 
się pozyskać środki, na pewno 

ruszylibyśmy do pracy. Przepisy mamy w głowie, wystarczy je tylko 
spisać. Książka miałaby nawiązywać do pór roku i tego co w da-
nym okresie można przygotować z darów natury. Znalazłyby się 
tam nie tylko przepisy, ale również porady i ciekawostki kulinarne, 
których dzisiaj próżno szukać (choćby zapomniane potrawy, które 
„przywieźli” ze Wschodu nasi przodkowie – cebulaki, gzik).  

A z jakimi problemami borykacie się obecnie?
- Mocno pracujemy nad tym, aby mieć swoje miejsce w wio-

sce. Teoretycznie możemy spotykać się w świetlicy, ale pro-
blemem jest rozmieszczenie naszych rzeczy – stoły, kociołki, 
krzesła, baniaki, ozdoby, pojemniki na ciasta. Przenoszenie 
większości z tych rzeczy za każdym razem do świetlicy jest 
kłopotliwe. Obiekt jest często wynajmowany, więc pozosta-
wienie naszych „szpargałów” nie jest możliwe. W Gościęci-
cach jest jeszcze pomieszczenie po byłej remizie, które nie 
jest wykorzystywane. Tam moglibyśmy przygotować się do 
wyjazdów na różne konkursy. Chodzi nie tylko o gotowanie, 
ale głównie o robienie stroików i dekoracje na stoły. Niestety, 
obecnie nie widzimy ze strony obecnego sołtysa chęci do zor-
ganizowania nam takiego pomieszczenia.

Mamy żal do obecnego rządu, że tak niesprawiedliwie po-
traktował kobiety na wsi. Chodzi o ustawę o KGW z 2018 
r. Od wtedy można rejestrować koło wyłącznie w ARiMR, 
ubiegając się jednocześnie o dofinansowanie – m.in. 3 tys. zł. 
Wcześniej koła rejestrowały się w Wojewódzkich Związkach 
Rolniczych, istniejących od ponad 150 lat. Oczywiście duża 
część kół nie przerejestrowała się do ARiMR, zachowując lo-
jalność wobec WZR i nie łakomiąc się na „srebrniki”. I tzw. 
stare koła nie mają obecnie możliwości ubiegania się o dofi-
nansowania w różnych programach.

Ilu obecnie członków liczy wasze koło?
- Koło liczy 11 osób, w tym 2. mężczyzn. Co ciekawe, mamy 

już trzy pokolenia. Z rodziny Ciężarków członkiniami koła są 
najstarsza Danuta, jej syn Adam oraz wnuczka Aleksandra. 
Podobnie w przypadku Marzeny Łątki. W kole jest jej mama 
Mieczysława i córka Aneta. Wiele osób nas wspiera, a nie 
jest w szeregach koła. Zwłaszcza mężowie żon, które należą 
do KGW. Często nie tylko z nami się spotykają, ale również 
pomagają przy przewożeniu, sprzątaniu itp. Jesteśmy zwartą 
i miłą grupą. Nie mamy złej woli i nie chcemy żadnych kon-
fliktów, dlatego staramy się do każdego wyciągać rękę. 

Dziękuje za rozmowę
Jakub Olejnik
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Świętowali z bajkowymi postaciami...
5 listopada obchodzony jest Dzień Postaci z Bajek. Strzelińska biblioteka nie 

mogła pominąć tego ważnego święta, a celebrowano je przez kilka dni. Dzieci 
wraz z rodzicami mieli okazję poznać nieco bliżej Krecika, natomiast przed-
szkolaki spotkały się m.in. z Reksiem, Pszczółką Mają i Guciem, Rumcajsem, 
Brzydkim Kaczątkiem. Jak się okazało, niektóre z tych postaci, kiedyś bardzo 
lubiane, dziś nie są już tak znane dzieciom, dlatego też była to dobra okazja do 
przypomnienia bajek z ich udziałem. Dzieci mogły też wykazać się zdobytą wie-

dzą podczas przypo-
rządkowywania re-
kwizytów do bajek, 
np. koszyczka, lu-
sterka. Za poprawne 
dopasowanie można 
było otrzymać ksią-
żeczkę. Dużą atrakcją 
była możliwość zro-
bienia zdjęcia w „Baj-
kowej” fotobudce, 
z czego dzieci z ra-
dością korzystały. 

MiGBPDzieci poznały przygody Krecika i wykonały jego postać z papieru

CZYTANIE NA DYWANIE 
W czwartek, 10 listopada, pracownicy Miejskiej i Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Strzelinie odwiedzili Niepubliczne Przedszkole Językowe „Mały Odkrywca”. Wizy-
ta nie była przypadkowa, gdyż przedszkolaki zaprosiły pracowników do akcji „Czyta-
nie na dywanie”. Na początku maluchy usłyszały bajkę pt. „Kicia Kocia w bibliotece”. 
Dzieci oglądały przyniesione książeczki, a potem przyklejały kolorowe kółeczka na 
motylki. Starsza grupa usłyszała bajeczkę o rybce, która spełniała życzenia. Dzieci 
zdradziły, o co one poprosiłyby złotą rybkę, a następnie wykonały swoje rybki. I choć 
nie były złote, to kto wie, może będą spełniać dziecięce marzenia.

MiGBP

 Przedszkolaki były bardzo zainteresowane bajkami

Burmistrz czytała dzieciom
Społeczność Niepublicznego Przedszkola Języko-

wego „Mały Odkrywca” zaprosiła burmistrz Strze-
lina Dorotę Pawnuk do akcji „Cała Polska czyta 
dzieciom”. Szefowa naszej gminy skorzystała z zapro-
szenia i odwiedziła strzelińskie przedszkole. Przeczy-

Przedszkolaki z uwagą słuchały 
bajki, którą czytała im burmistrz 

Strzelina Dorota Pawnuk

Z niecodzienną 
wizytą 

Tradycją już jest, że przy okazji 
wszelkich świąt Strzeliński Ośrodek 
Kultury odwiedzają najmłodsi, którzy 
równie często goszczą na scenie w sali 
widowiskowej. Zawsze pamiętają o 
pracownikach kultury, a każda otrzy-
mana od nich laurka, czy pamiątka, ma 
specjalne miejsce w ośrodku. Tym ra-
zem przemiłą niespodziankę przygo-
towały dzieci z Przedszkola Miejskie-
go „Kolorowa Kraina” w Strzelinie. 
Pracownicy SOK otrzymali śliczne, 
ręcznie wykonane kwiaty. Liczna gru-
pa przedszkolaków przekazała dzieła 
na ręce dyrektor Sylwii Korczyńskiej, 
która w imieniu całej załogi podzięko-
wała najmłodszym. 

SOK

 Przedszkolaki przekazały, pracownikom SOK, śliczne, ręcznie wykonane kwiaty

Bez nałogów 
i przemocy

Na przełomie października i listopada we 
wszystkich szkołach podstawowych w gminie 
Strzelin przeprowadzono warsztaty o tematyce 
profilaktyki przeciw: przemocy rówieśniczej, 
uzależnieniom od alkoholu, narkotyków, in-
nych substancji psychoaktywnych oraz urzą-
dzeń elektronicznych (telefonu, Internetu 
itp.). Szkolni pedagodzy mieli możliwość wy-
boru oferty warsztatów, scenariuszy progra-

tała maluchom swoją ulubioną bajkę pt. „Proszę mnie 
przytulić”, a wcześniej nieco przybliżyła dzieciom 
pracę gminy i burmistrza. Po zakończeniu czytania 
maluchy otrzymały owocowy upominek - dorodne 
jabłka. 

Dodajmy, że przedszkolaki również przygotowały 
miłą i bardzo oryginalną niespodziankę - album z ry-
sunkami podopiecznych „Małego Odkrywcy”.

RED

mów dostosowanych do wieku dzieci i mło-
dzieży. „Smartfon jak narkotyk”, „Ciekawość 
nie zawsze się opłaca”, „Silne małe mrówecz-
ki”, „Złość da Ci w kość”, „Radzenie sobie 
z konfliktem”, „Trening asertywności”, „Mię-
dzy postępem a zagrożeniem - fonoholizm” - 
to tylko niektóre z programów. Warsztaty od-
bywają się w miłej i wesołej atmosferze, która 
sprzyja przyswajaniu wiedzy. Ich celem jest 
przygotowanie dzieci i młodzieży do funkcjo-
nowania bez nałogów i przemocy. Warsztaty 
będą realizowane do końca listopada i zosta-
ną sfinansowane w całości ze środków Gminy 
Strzelin.

RED
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„Cudeńka” ze sznurka
Co można zrobić ze słoika i sznurka? Można wykonać np. piękne 

lampiony. Powstały one w Miejskiej i Gminnej Bibliotece Publicznej 
w Strzelinie, podczas warsztatów z okazji obchodów Dni Seniora. Pro-
wadząca, pasjonatka i twórczyni makramowych „cudeniek” ze sznur-
ka, wtajemniczyła przybyłe panie w zawiłe tajniki splotów. W sku-
pieniu, ale też ze wzajemną pomocą, tworzono dzieła. Makramowe 
lampiony, dodatkowo wzbogacone o jarzące się światełka, stworzą 
w domach uczestników warsztatów niepowtarzalny klimat.

Warto dodać, że to nie jedyne wydarzenie przeprowadzone w ra-
mach Dni Seniora. Biblioteka zaprosiła mieszkańców na biesiadę 
pn. „Dawnych wspomnień czar”. Były śpiewy, tańce, dużo radości 
przy wspólnej zabawie. Zespół JOKO już po raz drugi umilał czas 
seniorom i zapraszał odważnych do „mikrofonu”. Jak się okazało, 
biblioteka to miejsce wielofunkcyjne, służące nie tylko do czytania 

MiGBP

 Prowadząca wtajemniczyła przybyłe panie w zawiłe tajniki splotów

Podczas 25. Międzyna-
rodowych Targów Książki 
w Krakowie otrzymałeś Złoty 
Pocisk za powieść „Glatz. 
Zamieć” jako najlepszy kry-
minał historyczny 2021 r. To 
bardzo prestiżowy konkurs, 
a nagrody otrzymali w nim 
również m.in. Jakub Żulczyk, 
Wojciech Chmielarz. To dla 
Ciebie duże wyróżnienie?

- Już sama nominacja do pre-
stiżowych nagród jest ogrom-
nym wyróżnieniem, a jej zdo-
bycie daje ogromną satysfakcję. 
I taką rzeczywiście czuję. Po-
jawić się na scenie z Wojcie-
chem Chmielarzem, Jakubem 
Żulczykiem czy Alkiem Rogo-
zińskim jest oczywiście bardzo 
przyjemne. Złoty Pocisk jury za 
najlepszy kryminał historycz-
ny 2021 roku daje poczucie, że 
jako autor zmierzam w dobrym 
kierunku.

Trudno jest chyba przebić 
się na rynku literatury krymi-
nalnej, bo przecież z uwagi 
na skłonności czytelnicze, 
tych powieści powstaje w kra-
ju naprawdę sporo… 

-Tak. W Polsce wydawanych 
jest rocznie 400 kryminałów  Tomasz Duszyński zgarnął kolejną nagrodę w prestiżowym konkursie

Bajeczna Biblioteka i warsztaty jesienne…

Wspólnie spędzony czas daje mnóstwo radości zarówno dzieciom, jak i rodzicom

Tomasz Duszyński z kolejnym Złotym Pociskiem

To najczęściej nagradzana seria kryminałów w Polsce
Powieści kryminalne Tomasza Duszyńskiego są bardzo wysoko oce-
niane nie tylko przez czytelników, ale także jurorów prestiżowych kon-
kursów. Po raz kolejny pisarz z naszego miasta został wyróżniony...

polskich autorów. To ogromna konkurencja i nie jest łatwo przebić się na rynku krymina-
łów. Moja każda kolejna część książki zauważana jest przez czytelników i jury prestiżowych 
konkursów. Cykl Glatz stał się już najczęściej nagradzaną serią kryminalną w Polsce. To na 
pewno powód do dumy. 

Właśnie. Trzeba zaznaczyć, że to nie pierwszy Złoty Pocisk, bo przecież 
otrzymałeś również nagrodę publiczności przy okazji pierwszej powieści z cyklu 
Glatz. Spodziewałeś się zatem tej nagrody w tym roku?

- Przyznam, że nie spodziewałem się tej nagrody, ale tym większą satysfakcję dało mi jej 
odebranie. Złoty Pocisk publiczności za Glatz był pierwszą nagrodą dla tej powieści. Złoty 
Pocisk jury pokazuje, że czytelnicy i kapituły nagród równie wysoko oceniają moją twórczość. 

W czerwcu tego roku 
światło dzienne ujrzała 
kolejna część z cyklu – 
Glatz. Goliat. Na stronie 
lubimyczytac.pl ta pozycja 
ma największą średnią ocen 
ze wszystkich czterech 
powieści tego cyklu, co 
może świadczyć o dobrym 
przyjęciu…

- Glatz. Goliat rzeczywiście 
jest oceniany bardzo wysoko 
przez czytelników. Cieszę się, że 
nie spadła moja pisarska forma 
i każdy nowy tom powieści do-
starcza emocji. To daje mi mo-
tywację do dalszej pracy.

Życzmy zatem inspiracji 
i kolejnych świetnych po-
wieści, które będą zdoby-
wać uznania czytelników 
i jurorów ogólnopolskich 
konkursów.

- Dziękuję. 
Rozmawiał

Jakub Olejnik

Od października działalność wznowiła Bajeczna Biblioteka. Dla niewtajemniczonych wyjaśniamy, że są to popołudniowe 
spotkania dla rodziców z dziećmi (od 3. do 6. lat), które odbywają się w pierwsze i trzecie czwartki miesiąca w Miejskiej 
i Gminnej Bibliotece Publicznej w Strzelinie. Dzieci nie tylko mają okazję posłuchać bajki czy opowiadania, ale też aktywnie 
spędzić czas podczas warsztatów plastycznych. Tutaj ważna jest pomoc rodziców i ich zaangażowanie, bo chodzi o to, żeby 
dać możliwość zrobienia wspólnie czegoś, co wzmocni więzi i relacje, a jednocześnie będzie, zarówno dla dzieci jak i rodzi-
ców, dobrą zabawą. 

Drugą propozycją, która także rozpoczęła się w październiku w strzelińskiej bibliotece, były warsztaty plastyczne dla dzieci 
od 6. do 10. lat. Ich pierwsza odsłona odbyła się pod hasłem „Jesienne inspiracje”. Podczas trzech spotkań uczestnicy wy-
konywali liściaste sówki, kolorowe witrażyki oraz wianki z papierowych liści. Kolejne warsztaty, już w zimowo-świątecznej 
aurze, odbędą się w grudniu. 

MiGBP
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W środę, 9 listopada 
w Przedszkolu Miejskim „Ko-
lorowa Kraina” odbył się II 
Festiwal Piosenki Patriotycz-
nej. Wydarzenie zostało zor-
ganizowane w ramach Święta 
Niepodległości. Przedszkolaki 
zaprezentowały utwory i po-
kazały ważne dla Polaków tra-
dycje oraz pamięć dla dat. 
Festiwalowi przewodniczyły: 
dyrektor Agata Gieża oraz wi-
cedyrektor Joanna Kicyła, któ-
re wręczyły wszystkim grupom 
dyplomy za wspaniałe występy. 
Był to piękny dzień, pełen wra-
żeń, zadumy i pamięci. 

Warto dodać, że następnego 
dnia przedszkolaki oraz pra-
cownicy przedszkola na czele 
z dyrekcją wybrali się pod po-
mnik Żołnierza Polskiego, aby 
uczcić tradycje i punktualnie 
o godzinie 11:11 odśpiewać 
Hymn Polski. Przedszko-
le tego dnia wzięło również 
udział w kolejnej edycji akcji 
Ministerstwa Edukacji i Nauki 
pn.”Szkoła do hymnu”. 

RED

Dla przedszkolaków była to wyjątkowa lekcja patrioryzmu

Bieg Niepodległości or-
ganizowany w naszym 
mieście przez Strzelińskie 
Centrum Sportowo-Eduka-
cyjne niezmiennie od kilku 
lat przyciąga całe rodziny. 
Rokrocznie na starcie mo-
żemy zobaczyć maluszków 
w wózkach, przedszkolaków, 
dzieci i młodzież, dorosłych, 
a także seniorów. W tym 
roku obecnością zaszczycili 
również reprezentacja straża-
ków z Komendy Powiatowej 
Państwowej Straży Pożarnej 
w Strzelinie oraz młodzież 
z XIII LO we Wrocławiu. 

Każdy uczestnik, tradycyjnie, mógł liczyć na pamiątkowe medale

W biegu wystartowały całe rodziny

Liczyła się dobra zabawa i uczczenie ważnego dla naszego kraju święta

Pamięć 
i zaduma

Biało-czerwony 
Park Miejski im. Armii 
Krajowej w Strzelinie POBIEGLI DLA NIEPODLEGŁEJ 

Łącznie w tegorocznej edycji 
wzięło udział około 150 za-
wodników. Trasa, niezmien-
nie, liczyła 1918 metrów 
(trzy okrążenia wokół parku). 
Tego dnia czas nie był naj-
ważniejszy, liczyła się dobra 
zabawa i uczczenie tego waż-
nego dla naszego kraju świę-
ta. Uczestnicy biegu otrzyma-
li medale, na pamiątkę mogli 
wziąć również numery starto-
we. Organizatorzy, za naszym 
pośrednictwem, dziękują 
wszystkim za uczczenie na 
sportowo Narodowego Świę-
ta Niepodległości. Warto 

wspomnieć, że podczas wy-
darzenia historyk Piotr Roze-
nek przybliżył rys historyczny 
święta. Nie zabrakło również 
tradycyjnej grochówki, którą 
przygotowali funkcjonariusze 
Zakładu Karnego w Strze-
linie. Nad bezpieczeństwem 
uczestników imprezy czuwali 
strażnicy miejscy. Zachęcamy 
do odwiedzania profilu face-
bookowego Strzelińskiego 
Centrum Sportowo-Eduka-
cyjnego, na którym znajduje 
się bogata galeria zdjęć z tego 
wydarzenia.

RED
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Tradycyjnie w ramach obchodów Narodowego Święta Nie-
podległości oprócz oficjalnych uroczystości odbył się koncert 
patriotyczny. Na scenie Strzelińskiego Ośrodka Kultury poja-
wiły się „Triole" i „Trioleczki" z Publicznej Szkoły Podstawo-
wej w Kuropatniku pod kierownictwem Marty Humelt oraz 
przedstawiciele społeczności Państwowej Szkoły Muzycznej 

Przybyli mogli kupić ciasta w ramach akcji „Słodkie Pomaganie” przepro-
wadzonej przez stowarzyszenia „Gramy o życie”

Wspólnie odśpiewano hymn Polski i Rotę

M o r s o w a n i e  w   b i a ł o - c z e r w o n y c h  b a r w a c h

Wykonali kokardy 
narodowe 

Z okazji Narodowego Święta Niepodle-
głości animatorzy ze Strzelińskiego Ośrod-
ka Kultury przeprowadzili warsztaty dla 
najmłodszych. Na zajęciach pojawili się 
przedstawiciele klasy III z Publicznej Szko-
ły Podstawowej nr 4 w Strzelinie oraz klasa 
„0” z Publicznej Szkoły Podstawowej nr 
3 w Strzelinie. Wykonano piękne kokardy 
narodowe. Warsztaty poprzedziła garść in-
formacji na temat granic naszego kraju na 
przestrzeni lat 1771-1921 oraz związanego 
z tym święta. Na koniec dzieci obejrzały 
wystawę w holu ośrodka pt. „Człowiek - 
twórca historii.” 

SOK

 Dzieci wykonały biało-czerwone kokardy

Nie brakowało narodowych emblematów 

I stopnia w Strzelinie. Artyści wykonali utwory o tematyce 
patriotycznej, a licznie zgromadzona publiczność czynnie 
uczestniczyła w koncercie. Następnie na scenie pojawiła się 
pianistka - Marta Łysyganicz, która niejednokrotnie gościła na 
europejskich scenach muzycznych. Sala widowiskowa wypeł-
niła się po brzegi, a wśród publiczności można było dostrzec 

flagi narodowe oraz wiele emblematów patriotycznych. Or-
ganizatorzy ze Strzelińskiego Ośrodka Kultury przygotowali 
kokardy narodowe, które rozdawano uczestnikom koncertu. 
Wspólnie odśpiewano hymn Polski, a przy każdym wykonaniu 
„Roty” wszyscy stali na baczność.

Warto również dodać, że tego dnia w holu ośrodka prze-
prowadzono akcję pn. „Słodkie pomaganie”. Przybyli mogli 
zakupić pyszne ciasta. Wolontariusze ze Stowarzyszenia „Gra-
my o życie” przygotowali puszkę, do której trafiły pieniądze 
przeznaczone na leczenie małego Ignasia. Dzięki wielkim ser-
com, po raz kolejny udało się sprzedać wszystkie słodkości już 
przed koncertem.  

SOK

Zabrzmiały patriotyczne utwory 

Morsy z naszej gminy już po raz trzeci uczcili święto odzyskania niepodległości przez Polskę

W piątek, 11 listopada w ramach obchodów 104. rocznicy 
odzyskania przez Polskę niepodległości odbyło się okolicz-
nościowe morsowanie na terenie Ośrodka Wypoczynkowego 
„Nad Stawami” w Białym Kościele. Miłośnicy tej aktywności 
już po raz trzeci uczcili w ten niestandardowy sposób ważny 
dla losów każdego Polaka dzień. Około dwudziestoosobowa 
grupa, reprezentowana przez Strzeliński Klub Karate Kyoku-

shin, wyposażona w biało-czerwone akcenty (szaliki, flagi) 
weszła do wody, gdzie spędziła niespełna 10 minut. Odśpie-
wano również hymn Polski. Oczywiście przed wejściem do 
wody odbyła się kilkuminutowa rozgrzewka przy muzyce. 
Po zakończonej sesji morsowania wszyscy mogli skosztować 
ciepłej herbaty i kawy. Warto dodać, że organizatorem wy-
darzenia oprócz wspomnianego wcześniej klubu karate było 

Strzelińskie Centrum Sportowo-Edukacyjne. 
Wspomnijmy również, że wydarzenie rozpoczęło sezon 

morsowania. Grupa, do której może dołączyć każdy, spotyka 
się w każdą niedzielę, o godzinie 17:00 na terenie Ośrodka 
Wypoczynku Świątecznego „Nad Stawami” w Białym Koście-
le. Szczegóły oraz opłaty uczestnictwa w morsowaniu można 
odnaleźć na plakacie na str. 5.

JO
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Kolarze STS Extreme Strzelin Grom-Bike Team niedaw-
no zakończyli bardzo udany sezon. Zespół liczący ok. 
40 członków praktycznie w każdych zawodach stawał 
na podium. W  rozmowie z „Nowinami Strzelińskimi” 
prezes Tomasz Jakubiec nie tylko podsumował minio-
ny sezon, ale także przekazał wskazówki dotyczące 
rozpoczęcia przygody z kolarstwem górskim.  

W ramach stowarzyszenia działa drużyna kolarska, 
która właśnie zakończyła bardzo dobry sezon...

- Zgadza się. Od dwóch lat współpracujemy z zawodnikami 
Grom-Bike i tworzymy wspólny team, który nosi nazwę STS 
Extreme Strzelin Grom-Bike Team, a w jego skład wchodzą 
członkowie obu drużyn. Jesteśmy jednym z większych zespo-
łów w bikemaratonowym peletonie. Dzięki determinacji i za-
angażowaniu, ten rok obrodził w sukcesy, gdyż w klasyfika-
cjach drużynowych na Bike Maratonie, praktycznie w każdych 
zawodach stawaliśmy na podium. Śmiało można stwierdzić, 
że staliśmy się jedną z czołowych drużyn cyklu. Zajęliśmy 2. 
miejsca w kategorii Open i Rodzinnej, 3. miejsce w kategorii 
Sportowej oraz 4. miejsce w Muszkieterach. Te lokaty odbie-
ram jako nasz duży sukces.

A jakie były wasze początki?
- Strzelińskie Towarzystwo Sportowe Extreme zostało za-

łożone w marcu 2014 r., choć sama działalność założycieli 
stowarzyszenia ma swój początek kilka lat wcześniej. Wszyst-
kie te osoby były skupione wokół MTB. W 2012 r. wspólnie 
z PAKTiS-em zaczęliśmy organizować Amatorski Rajd Rowe-
rowy po Wzgórzach Strzelińskich, który w późniejszym czasie 
zmienił nazwę na Wzgórza Strzelińskie MTB. Obecnie STS 
tworzy ok. 40 osób, zaś nowi członkowie są rekomendowani 
przez tych, którzy już należą do stowarzyszenia.

Jesteście znani przede wszystkim z organizacji Strze-
lińskiego Maratonu Rowerowego.

- Cele działalności stowarzyszenia to generalnie rozwój tu-
rystyki i sportu na terenie gminy Strzelin, a rozwój kolarstwa 
w szczególności. Promowanie szlaków rowerowych i pieszych 
oraz całej infrastruktury rowerowej z singletrackami na czele, 
wpisuje się również w zakres działalności STS. To wszystko 
można realizować między innymi dzięki imprezom sporto-
wym. Strzeliński Maraton Rowerowy, który organizujemy 
wspólnie ze Strzelińskim Centrum Sportowo-Edukacyjnym 
i Gminą Strzelin, to obecnie największe wydarzenie sportowe 
w powiecie strzelińskim.  Aby kontynuować tradycję ścigania 
się w maratonach na Wzgórzach Strzelińskich, w 2017 r., po 
zakończeniu organizacji wyścigów w Białym Kościele, zapadła 
decyzja o reaktywowaniu zawodów w podobnej formule ze 
startem i metą w strzelińskim parku miejskim. Warto dodać, 
że spora w tym zasługa Gminy Strzelin, bez wsparcia której, 
przeprowadzenie tak dużej i skomplikowanej logistycznie im-
prezy nie byłoby możliwe. Z uwagi na to, że w stowarzyszeniu 
niemal wszyscy to czynni kolarze górscy, co roku przygotowu-
jemy trasy strzelińskiego wyścigu. Aby zobrazować, jak spore 
to wyzwanie, wspomnę, że na trasie Mega zawodnicy rywa-
lizują na ok. 55. km, z których blisko 80% przebiega przez 
kompleks leśny Wzgórz Strzelińskich. Taką trasę należy wy-
tyczyć, odpowiednio przygotować, oznakować i zabezpieczyć. 
A po zawodach uprzątnąć strzałki kierunkowe, kilometry taśm 
zabezpieczających oraz wszystko, co pozostawili w lesie za- Zawodnicy STS Extreme Strzelin Grom-Bike Team w minionym sezonie czesto stawali na podium (fot. Bike Maraton, udostepnione z profilu fb STS Extreme)

Pływali, aby uczcić ważną rocznicę
W środę, 9 listopada w Aquaparku Granit w Strzelinie odbyły zawody 
pływackie dla szkół podstawowych zorganizowane z okazji Święta Nie-
podległości. Wystartowali w nim uczniowie ze wszystkich pięciu gmin-
nych placówek oświatowych. Zawodnicy rywalizowali na dystansie 50 m 
w dwóch stylach (dowolnym i klasycznym) w podziale na płeć i wiek. Naj-
lepsi otrzymali dyplomy i okolicznościowe medale, zaś pozostali uczest-
nicy słodki upominek. Szczegółowe wyniki dostępne są w fotorelacji na 
facebookowej stronie Strzelińskiego Centrum Sportowo-Edukacyjnego, 
które było organizatorem wydarzenia.

JO Uczniowie z pięciu gminnych szkół wzięli udział w zawodach pływackich z okazji Święta Niepodległości

Czas, determinacja 
i miłość do dyscypliny „Staliśmy się jedną z czołowych drużyn cyklu”

wodnicy. W sumie to prawie dwa miesiące intensywnej pracy 
wielu osób.

Warto również wspomnieć, że w latach 2014-2017 organi-
zowaliśmy w Nowolesiu - Kopę Nowoleską MTB. Zawody 
rozgrywane w rzadko spotykanej, w kolarstwie górskim, for-
mule indywidualnej jazdy na czas. Chciałbym gorąco zachęcić 
do udziału w Strzelińskim Maratonie Rowerowym. To impre-
za naprawdę dla każdego. 

A co powinien zrobić ktoś, kto się zastanawia, czy 
kolarstwo jest dla niego?

- Może nawiązać kontakt z nami. Chętnie doradzimy, w jaki 
sprzęt się zaopatrzyć, dokąd się udać na pierwsze treningi. 
Wspomniany Strzeliński Maraton Rowerowy jest świetną oka-
zją do rozpoczęcia przygody ze sportem. Formuła tej imprezy 
została pomyślana w ten sposób, żeby każdy mógł się w tym 
wyścigu odnaleźć. Mamy mocny wyczyn na dystansie MEGA, 
jest też rekreacja na dystansie Family,  który jest rozgrywa-
ny głównie na drogach szutrowo-asfaltowych, więc nie trzeba 
mieć techniki, ani ekstra sprzętu. Wystarczy najzwyklejszy ro-
wer, żeby przejechać tę trasę. 

Jest też coś pośredniego, czyli dystans MINI, gdzie osoby, 
które już zaprzyjaźniły się nieco z kolarstwem górskim, mogą 
się sprawdzić w lesie, na blisko 25 km trasie. Tu już jest nieco 
adrenaliny.

Jakie trzeba mieć predyspozycje?
- Kolarstwo to przede wszystkim sport wytrzymałościowy. 

Jeśli ktoś jeździ rekreacyjnie rowerem, wystarczy proste zało-
żenie, że kolarstwo górskie jest dwukrotnie bardziej wymaga-
jące kondycyjnie. Jeśli wiec jeździmy rekreacyjnie 20 km trasy 
po drogach asfaltowych, nasza pierwsza przejażdżka w lesie 
nie powinna być dłuższa niż 10-15 km.  

Nie warto też wydawać sporych kwot na sprzęt. Na począ-
tek rower za ok. 3000 zł w zupełności wystarczy na nasze lo-
kalne trasy. Strzelińskie singletracki zostały wykonane w takiej 
technologii, że to nie musi być profesjonalny sprzęt za 20 000 
zł. A nawet nie powinien. Sprzęt jest ważny, ale nie najważniej-
szy, najistotniejsze są chęci.

Dlaczego warto postawić na kolarstwo?
- Najmłodszych zawsze przyciąga do sportu możliwość ry-

walizacji z rówieśnikami. Starszych adrenalina i chęć spraw-
dzenia się. Jednakże, by uprawiać kolarstwo górskie, którym 
zajmuje się nasz team, niezbędna jest niewątpliwie miłość i pa-
sja do tej dyscypliny. Trzeba mieć naprawdę mnóstwo czasu 
i determinacji, by możliwie na profesjonalnym poziomie przy-
gotować się do takich amatorskich startów. Mówię tu o średnio 
dwugodzinnym treningu 3-4 razy w tygodniu. Do tego w sezo-
nie startowym, który trwa od kwietnia do października, zawody 
mamy średnio co drugi weekend, a jeżeli kalendarz  ułoży się 
trochę ciaśniej, to w zasadzie w każdy. Także wymaga to sporej 
konsekwencji oraz w jakimś sensie podporządkowania życia ro-
dzinnego pod kalendarz zawodów.  W zasadzie nie ma przerwy 
w treningach. Sezon kończymy w październiku, a już w listopa-
dzie ruszyły przygotowania do przyszłorocznego.

Rozmawiał
Bartosz Ślusarz 
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Saleta i Jurkowski pełni podziwu rozwoju naszego zawodnika

Mike ze złotym medalem...
Młody pięściarz ze Strzelina nie zwalnia tempa. W ostatnich tygodniach na koncie zapisał kolejne 
cenne zwycięstwa. Najpierw w Pucharze Polski nie dał szans swoim rywalom i gładko zdobył złoty 
medal, a następnie jednogłośnie pokonał mistrza Słowacji podczas Polsat Boxing Promotions.

Pod koniec października w Ciechocinku odbył się Puchar Polski U17 w boksie. W zawodach wystartował za-
wodnik z naszego miasta Mike Drużga. W pierwszej walce pokonał przeciwka już w pierwsze rundzie przez 
TKO (techniczny nokaut). Po mocnym ciosie strzelinianina rywal zaczął mocno krwawić z nosa i lekarz przerwał 
pojedynek. W drugim pojedynku Mike po raz kolejny zwyciężył przez TKO, a walkę przerwał trener przeciwnika. 
W trzeciej walce nasz pięściarz zdominował rywala i wygrał jednogłośną decyzją sędziów. W finale Mike trafił 
na mocnego i wyższego od siebie zawodnika. Mimo to bokser ze Strzelina dominował od samego początku, nie 
pozostawiając złudzeń, że był zdecydowanie lepszy w tym pojedynku. Wygrał jednogłośnie i tym samym zdobył 
złoty medal Pucharu Polski. 

To nie koniec sukcesów Mike`a Drużgi. Przypomnijmy, że strzeliński pięściarz nawiązał niedawno współpracę 
z renomowaną organizacją Polsat Boxing Promotions. Pod jej skrzydłami stoczył już kilka pojedynków. Podczas 
ostatniej gali, która odbyła się w sobotę, 5 listopada Mike zmierzył się z mistrzem Słowacji Tomasem Farkasem. 
Od początku pojedynek układał się pod dyktando strzelinianina. Po raz kolejny słowa uznania pod adresem 
naszego pięściarza padły z ust komentatorów. - Mocno kibicuje Mike`owi Drużdże nie tylko dlatego, że 
jest ze Strzelina, gdzie mieszkają moi rodzice, ale przede wszystkim dlatego, że pokazuje naprawdę 
fajny boks, z błyskiem i refleksem – powiedział Przemysław Saleta. - Ten chłopak rozwija się z poje-
dynku na pojedynek – stwierdził zaś Łukasz Jurkowski. Podczas walki nie brakowało emocji, a strzelinianin 
mocno punktował swojego rywala, dominując głównie szybkością i precyzją zadawanych ciosów. Decyzja 
sędziów była więc formalnością. Mike pokonał rywala jednogłośnie. Po walce pięściarz podziękował swoim 
kibicom, którzy przyjechali ze Strzelina i dopingowali go na żywo. - To bardzo miłe, gdy w hali słychać 
głosy wsparcia. Cieszymy się z dobrego występu. Widać jakie postępy robi Mike. Sami włodarze 
Polsat Boxing Promotions bardzo go w tym wspierają. Chcą w niego inwestować, bo widzą duży po-
tencjał, co tylko napędza do jeszcze większej pracy – puentuje ojciec zawodnika Marcin Drużga. 

Opr. JO To kolejne zwycięstwo Mike`a Drużgi podczas gali Polsat Boxing Promotions

W drugiej połowie listopa-
da w strzelińskim magistra-
cie odbyły się Mistrzostwa 
Powiatu Dzieci i Młodzieży 
w Szachach. W zawodach wy-
startowało sześć drużyn dzie-
cięcych. Trzy wystawiła Pu-
bliczna Szkoła Podstawowa 
nr 5, a po jednej - Publiczna 
Szkoła Podstawowa nr 3, Pu-
bliczna Szkoła Podstawowa 
nr 4 oraz Publiczna Szkoła 
Podstawowa w Kuropatniku. 

Zawody wygrała repre-
zentacja „Czwórki”, wyprze-
dzając minimalnie pierwszą 
drużynę z „Piątki”. Trzecią 
lokatę zajęła PSP w Kuropat-
niku. Kolejne miejsca przy-

W zawodach wystartowało sześć drużyn dziecięcych

W niedzielę, 6 listopada 
w Parku Miejskim im. 
Armii Krajowej odbyła się 
kolejna, już szósta edycja 
sportowego wydarzenia 
- „Strzelinianka Cup VI - 
Równamy do najlepszych”. 
Zawody zorganizowali: KS 
Strzelinianka Strzelin oraz 
działająca przy tym klubie 
akademia piłkarska.

W turnieju, oprócz kilku 
grup naszej akademii, wzięły 
udział ekipy: Zagłębia Lubin, 
Odry Opole, Orlika Ząbkowi-
ce Śląskie, GKS-u Jastrzębie, 
Lechii Dzierżoniów oraz Po-
lonii Nysa. Rywalizacja była zacięta, a po-
ziom wysoki. 

Wszyscy uczestnicy otrzymali medale 
i mieli zapewniony ciepły posiłek przygo-
towany przez radę rodziców Akademii Pił-
karskiej Strzelinianki. Nie zabrakło rów-
nież wody podarowanej przez strzeliński 
market Carrefour. 

Dodajmy, że każdy chętny mógł sko-
rzystać z bogatego punktu gastronomicz-
nego, w którym serwowano m.in. bigos, 
hot-dogi, kiełbaski, frytki, kawę i herbatę 
oraz ciasto. Dobrowolna opłata trafia-
ła do klubowej „skarbonki", a zebrane 
środki będą oczywiście wykorzystane na 
rzecz podopiecznych Akademii Piłkarskiej 
Strzelinianka.

Warto podkreślić, że goście nie kryli za-
skoczenia wysokim poziomem organiza-
cji turnieju, a wydarzenie wsparła Gmina 
Strzelin.

RED

Turniej stał na wysokim poziomie, a oprócz naszej drużyny 
wystartowały w nim zespoły z różnych części województwa

Zacięta rywalizacja na szachownicy
padły drużynom z „Piątki” 
oraz „Trójki”. W kategorii 
młodzieżowej zgłosiła się 
jedynie ekipa z PSP nr 3. Je-
żeli w drugim terminie nie 
pojawi się żaden konkurent, 
to właśnie ekipa z „Trójki” 
weźmie udział w Igrzyskach 
Dzieci i Młodzieży, które 
odbędą się 14 grudnia we 
Wrocławiu. - Prym w dru-
żynach zarówno „Czwór-
ki” i „Piątki” wiedli repre-
zentanci sekcji szachowej 
SCSE MAT, którzy wygrali 
współzawodnictwo na swo-
ich szachownicach. Dzię-
kuję Barbarze Szczepoc-
kiej (Strzelińskie Centrum 

Sportowo-Edukacyjne), 
opiekunkom drużyn, rodzi-
com oraz sędziemu Jano-
wi Woźniakowi za pomoc 
w organizacji i przeprowa-
dzeniu turnieju – podsu-
mował na profilu FB główny 
organizator i sędzia zawodów 
Andrzej Sobolewski. 

Dodajmy, że zwycięzcy 
otrzymali z rąk burmistrz 
Doroty Pawnuk medale i dy-
plomy, a pozostali uczestni-
cy dyplomy. Szefowa gminy 
podziękowała wszystkim za 
udział i życzyła kolejnych 
sukcesów oraz rozwijania tej 
pięknej, szachowej pasji.

RED

To już szósta 
edycja turnieju

Renomowane akademie 
i wysoki poziom
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Zespół liczy aż 180 osób 

To będzie koncert 
pełen góralskiej 

energii
Podczas tegorocznej edycji Jarmar-

ku Bożonarodzeniowego „Przed-
smak Świąt”, który odbędzie się 
w niedzielę, 18 grudnia, oprócz bo-
gatej oferty stoisk i animacji przewi-
dziano koncert Małej Armii Janosi-
ka. Warto przedstawić tę największą 
kapelę góralską w Polsce. Na dużej 
scenie usytuowanej w strzelińskim 
Rynku będzie niewątpliwie koloro-
wo i głośno. Zespół liczy bowiem aż 
180 członków, a w dużej mierze skła-
da się z dzieci i młodzieży. W ciągu 
roku wyrusza w trasy koncertowe, 
występując na terenie całej Polski. Na 
swoim koncie ma już zagranych kil-
kadziesiąt koncertów o charakterze 
ludowym, świątecznym, papieskim 
oraz patriotycznym. Pomysłodaw-
cą tego projektu muzycznego jest 
Damian Pałasz – skrzypek, muzyk 
i wizjoner,  który w 2015 r. utworzył 
w Rabie Wyżnej sekcję nauki gry na 
skrzypcach i basach góralskich. Za-
powiada się więc niezwykły, pełen 
emocji i góralskiej energii koncert, na 
który warto przyjść. Występ rozpocz-
nie się o godzinie 15:00. 

Opr. JO 

W środę, 2 listopada w sali widowiskowej Strzeliń-
skiego Ośrodka Kultury odbył się koncert „Wspo-
mnienie” upamiętniający zmarłych artystów. Pierwsza 
część poświęcona była twórczości Krzysztofa Kraw-
czyka, a kolejna innym bohaterom sceny muzycznej, 
którzy odeszli z tego świata. Byli to m.in. Wojciech 
Młynarski i Zbigniew Wodecki. Wszystkie utwory wy-
konał zespół Charon, działający w Impresariacie Strze-
lińskiego Ośrodka Kultury w składzie: Kamil Wrzos, 
Bartek Domagała, Teodor Górka, Marek Kramarz 
i Jacek Kramarz.  

Sala widowiskowa została wypełniona po brzegi, 
a licznie zgromadzona publiczność chętnie śpiewała 
wraz z artystami. Tuż po koncercie przybyli mogli zro-
bić pamiątkowe zdjęcia z zespołem Charon. Była to 
druga edycja koncertu „Wspomnienie”, a organizato-
rzy ze Strzelińskiego Ośrodka Kultury planują kolejne. 

SOK

 Występ zespołu Charon poświęcony był ikonom polskiej sceny muzycznej

Sala widowiskowa wypełniona była po brzegi

UPAMIĘTNILI 
ZMARŁYCH 
ARTYSTÓW 

Klimatyczny koncert poświęcony bohaterom sceny muzycznej


